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Tegoroczne obchody  
Święta Niepodległości 
miały bardzo uroczysty  
i wyjątkowy charakter.  

W wielu miejscowo-
ściach Powiatu Woło-

mińskiego m.in.   
w Ząbkach i w Mar-

kach przebiegały pod 
hasłem "Ponad podzia-

łami".  W szczególny 
sposób uczciła 101. 

rocznicę odzyskania 
niepodległości gmina 
Dąbrówka realizując 
projekt "Z wolnością 

za pan brat"  
>> str. 3

Ząbkowskie 
PWiK stawia  

na najnowsze 
technologie  
– Działamy w reżimie pra-

wa, które (…) nie pozwala nam 
pójść na skróty czy budować czegokol-
wiek na tzw. „awarię”. A to wiąże się  
z czasem. Uważam, że wspólnie uda 
nam się ten proces sfinalizować w opty-
malnym terminie. Wołomin i Kobyłka 
współpracowały w zakresie gospodarki 
wodno-kanalizacyjnej tyle lat, że zdążyły 
wypracować wysokie standardy part-
nerstwa, z których nie omieszkamy sko-
rzystać i w tym przypadku – mówi 
Elżbieta Radwan, burmistrz 
Wołomina.>> str. 5

 – Wpadliśmy, kilka lat temu 
na pomysł, aby przy nowo 
otwartej stacji uzdatniania 

wody, którą oddaliśmy do 
użytku w 2017 roku,  zbu-
dować wreszcie siedzibę 
dla przedsiębiorstwa, ale 
wykorzystać do tego środki 

zewnętrzne, aby ten budynek 
był jak najbardziej przyjazny 
środowisku – mówi Janusz To-
masz Czarnogórski   >> str. 8

www.wilenskapark.pl

Powiat  
Wołomiński dla 

Niepodległej
Jestem spokojna  
o przyszłość PWiK 
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Dłuższy czas na decyzję  
o formie opodatkowania

O wyborze formy opodatkowania, rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Powoli kończy się rok. Niedłu-
go styczeń, miesiąc, w którym 
można dokonać zmiany for-
my opodatkowania dochodów 
uzyskiwanych z działalności 
gospodarczej. W ostatnim 
czasie zmieniło się naprawdę 
mnóstwo przepisów podatko-
wych. Czy w tej kwestii również 
zaszły jakieś zmiany?
– Tak. Od 1 stycznia 2019 roku 
nastąpiły dość znaczne zmiany w 
tym zakresie. W pewnym sensie 
nastąpiło uproszczenie, chociaż 
może trafniejszym określeniem 
będzie powiedzieć o większej 
elastyczności w tym zakresie.
– To na czym polegają zmiany?
– W poprzednim rozwiązaniu 
prawnym było tak: do 20 
stycznia każdego roku 
był termin na zmia-
nę formy opodat-
kowania docho-
dów na kolejny 
rok podatkowy. 
Ten kto chciał 
zmienić formę 
opodatkowania 
dochodów np. z 
zasad ogólnych 
na podatek li-
niowy, miał 
czas na doko-
nanie takich zmian do 20 stycz-
nia. Obecnie sytuacja wygląda 
inaczej. Termin ten nie jest już 
jedną datą i może być w pewien 
sposób „płynny”. W zależności od 
tego kiedy pojawiają się pierwsze 
przychody w roku podatkowym.
– Czyli?
– Ustawa mówi tak, że czas na 
dokonanie wyboru formy opodat-

kowania jest: • do 20 dnia mie-
siąca następującego po miesiącu, 
w którym podatnik osiągnął 

pierwszy w roku podatkowym 
przychód albo do końca roku 
podatkowego, jeżeli pierwszy 
taki przychód został osiągnięty 
w grudniu roku podatkowego 
– dotyczy to podatku liniowego 
19% i ryczałtu od przychodów 
ewidencjonowanych,
• do 20 stycznia lub przed roz-
poczęciem działalności gospo-

darczej – w przypadku karty 
podatkowej, • do 20 stycznia, 
jeżeli w poprzednim roku podat-
nik opodatkowany był w formie 
karty podatkowej – to dotyczy 
zmiany na wszystkie inne formy 
opodatkowania.
– Czyli co do zasady termin 
uległ wydłużeniu przynajmniej 
o miesiąc?
– Należy oczywiście mieć na 
uwadze szczególne rozwiązania 
dotyczące karty podatkowej, ale 
tak. Co do zasady jeśli chodzi 
o podatek liniowy to tak. Jeżeli 
pierwszy przychód w danym roku 
pojawia się w styczniu, to termin 

na dokonanie zmiany wyboru 
formy opodatkowa-

nia to 20 lutego. Jeśli pierwszy 
przychód z działalności pojawi 
się w danym roku w lutym to 
odpowiednio termin ten ulega 
przesunięciu na 20 marca i 
analogicznie w kolejnych mie-
siącach. W dużym uproszczeniu 
można powiedzieć, że podatnicy 
zyskali dodatkowy miesiąc na 
zastanowienie się nad wyborem 

formy opodatkowania dochodów 
z działalności gospodarczej na 
kolejny rok.
– Na ile jest to rozwiązanie do-
bre dla przedsiębiorców?
– Czasami ten dodatkowy mie-
siąc to bardzo dużo. Szczególnie, 
jeśli dodamy do tego fakt, że ten 
dodatkowy miesiąc planowania 
mamy na dokładne podsumowa-
nie dochodów za rok poprzedni.
– A jak dokonać zmiany formy 
opodatkowania?
– W tym względzie nic się nie 
zmieniło. Nadal można tego do-
konać poprzez złożenie wniosku 
CEiDG-1 lub poprzez pisemne 
zawiadomienie Naczelnika Urzę-
du Skarbowego.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– W poprzednim rozwiązaniu prawnym 
było tak: do 20 stycznia każdego roku 

był termin na zmianę formy opodat-
kowania dochodów na kolejny rok 

podatkowy. Ten kto chciał zmienić 
formę opodatkowania dochodów np. 

z zasad ogólnych na podatek linio-
wy, miał czas na dokonanie takich 

zmian do 20 stycznia. Obecnie 
sytuacja wygląda inaczej- mówi 
Paweł Żółtek, właściciel biura 

rachunkowego mojerozliczenia.pl
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* Promocja obowiązuje 4.11.2019–15.12.2019 r. 
Regulamin promocji dostępny na www.oknoplast.com.pl

ART BUD
Partner Handlowy OKNOPLAST
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 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szcze-
gólnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wydaniu w dniu 8 października 2019 roku dla Burmi-
strza Miasta Zielonka, reprezentowanego przez pełnomoc-
nika Pana Henryka Tarnowskiego, decyzji Nr 29pz/2019 
znak: WAB.6740.14.18.2019, opatrzonej rygorem natych-
miastowej wykonalności, o zezwoleniu na realizację inwe-
stycji drogowej, pod nazwą: „Rozbudowa drogi gminnej –  
ul. Bankowej w Zielonce”.

Działki usytuowania obiektu:
w pro•	 jektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję  
w części (tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na 
rzecz Gminy Zielonka, w nawiasach – numery działek po podzia-
le):

ew. nr: 13/2 (13/5, −	 13/6, 13/7), 13/4 (13/8, 13/9), 14/8 (14/10, 
14/11), 14/9 (14/12, 14/13), 21/1 (21/3, 21/4), 21/2 (21/5, 21/6), 
26 (26/1, 26/2), 27/6 (27/9, 27/10), 27/7 (27/11, 27/12), 59 
(59/1, 59/2), 94/6 (94/9, 94/10), 56/2 (56/3, 56/4), 91 (91/1, 
91/2, 91/3), 75 (75/1, 75/2), 78 (78/1, 78/2), 79 (79/1, 79/2), 80 
(80/1, 80/2), 83 (83/1, 83/2), 85 (85/1, 85/2), 96 (96/1, 96/2), 88 
(88/1, 88/2) w  obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 
- Zielonka,
ew. nr: 1/1 (1/16, −	 1/17, 1/18), 32 (32/1, 32/2), 65/21 (65/22, 
65/23, 65/24), 106/1 (106/3, 106/4), 113 (113/1, 113/2), 145/15 
(145/18, 145/19, 145/20), 145/8 (145/22, 145/23), 172/1 
(172/12, 172/13), 172/8 (172/10, 172/11), 172/7 (172/14, 
172/15), 34 (34/1, 34/2), 37 (37/1, 37/2), 118 (118/1, 118/2, 
118/3), 173/1 (173/3, 173/4), 202/1 (202/5, 202/6) w obrębie 
0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
na rzecz Gminy Zielonka w  całości:

ew. nr: −	 94/3, 94/4, 94/5, 94/7, 94/8, 71 w obrębie 0032-5-20-
09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: −	 33, 65/9, 114/1, 114/8, 114/10, 114/11, 114/6, 172/6, 
172/9 w obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 - Zie-
lonka,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy •	
Zielonka niepodlegające przejęciu (tłustym drukiem – numery 
działek w projektowanym pasie drogowym, w  nawiasach - nu-
mery działek po podziale):

ew. nr: −	 73/1, 74/1 w  obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 
143404_1 - Zielonka,
ew. nr: −	 30/3, 114/3, 114/4, 172/5, 65/3 (65/25, 65/26) w obrębie 
0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zielonka.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbro-
jenia terenu, innych dróg publicznych i zjazdów, niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – nume-
ry działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę sieci uzbro-
jenia terenu, innych dróg publicznych i zjazdów, w nawiasach – nu-
mery działek po podziale):

ew. nr: −	 3, 13/3, 57, 58/1, 59 (59/1, 59/2), 94/6 (94/9, 94/10)  
w obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: 172/1 (−	 172/12, 172/13), 145/8 (145/22, 145/23), 209/3, 
209/4 w  obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zie-
lonka.

 
Działki, na których przewidziano rozbiórkę obiektów budowla-
nych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego: 

ew. nr: −	 13/3, 59 (59/1, 59/2), 57, 58/1, 94/6 (94/9, 94/10), 67  
w obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: 172/1 (−	 172/12, 172/13),  145/8 (145/22, 145/23), 209/4 
w  obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zielonka.

Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody Mazowieckiego za 
pośrednictwem organu wydającego decyzję - Starosty Wołomiń-
skiego, 05-200 Wołomin, ul. Prądzyńskiego 3, w terminie 14 dni od 
dnia uznania obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49  ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjne-
go (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 106 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16.



Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.pl www.zyciepw.pl

3powiatwięcej wiadomości na www.zyciepw.pl 14 listopada 2019

Rok temu wybraliśmy 
samorząd, nieco ponad miesiąc 

temu nowy Sejm i Senat. W tym 
tygodniu nowo wybrani parla-

mentarzyści zostali zaprzysiężeni. 
Wydawać by się mogło – przed 

nami kilka lat spokoju w polityce. 
Nic bardziej złudnego. Czekające 

nas za kilka miesięcy wybory 
prezydenta RP gwarantują nie-
kończące się boje polityczne.

Rok temu wybraliśmy samorząd, 
nieco ponad miesiąc temu nowy 
Sejm i Senat. W tym tygodniu nowo 
wybrani parlamentarzyści zostali 
zaprzysiężeni. Wydawać by się mo-
gło – przed nami kilka lat spokoju 
w polityce. Nic bardziej złudnego. 
Czekające nas za kilka miesięcy 
wybory prezydenta RP gwarantują 
niekończące się boje polityczne. 

Niestety – spokoju nie ma rów-
nież w lokalnych strukturach samo-
rządowych i nie ma tu większego 
znaczenia jak dużo inwestycji reali-
zowanych jest w danej gminie i tak 
zawsze będzie zbyt mało. Czy jest coś 
jeszcze co dzieje się w przestrzeni 
publicznej z czego potrafimy się 
cieszyć?

Gdy w 2007 roku współorga-
nizowałam spotkanie z projektan-
tami przebudowy linii kolejowej w 
wołomińskim urzędzie, większości 
uczestników spotkania, prezento-
wane koncepcje rozwiązań  wydawały 
się utopią, działaniem tak odległym, 
że niektórym samorządowcom szko-
da byo czasu na analizę prezentowa-
nej dokumentacji. Dziś po niespełna 
12 latach od tamtego spotkania więk-
szość inwestycji, lepiej lub gorzej 
– została zrealizowana a chwilami 
mam nawet wrażenie, że zrobiono 
znacznie więcej niż wtedy zapowia-
dano. Choć 12 lat to niezbyt dawno 
to zapomnieliśmy już chyba jak było 
wcześniej, bo ciągle nie brakuje 
narzekających. Wybudowano w tym 

czasie wiele nowych dróg, wiele na-
prawiono ale i tak zewsząd słychać, że 
nic się nie dzieje i nic się nie robi, nic 
się nie zmienia. Czy aby na pewno? 
Dziś coraz więcej samorządów 
boryka się z finansami gminnymi. 
Pojawia się coraz więcej głosów 
w sprawie zwiększonych kosztów 
utrzymania szkół i rosnących wydat-
kach obciążających budżety gmin, 
które nie znajdują odzwierciedlenia 
w subwencji.

Problemów społecznych tych 
prawdziwych i tych mających od-

wracać uwagę opinii publicznej od 
innych, niewygodnych dla rządzą-
cych kwestii,  przybywa. 

Ciągle chcemy więcej ale brak 
nam czasu na to, by cieszyć się z 
tego co mamy, na kontakty z bliskimi. 
Efekty tego braku czasu, potrafią 
być szczególnie dotkliwe dla dzieci 
i młodzieży, które coraz częściej są 
rozwiązywane w gabinetach psy-
chologów.

Oby!
Edward M. Urbanowski

Jedno jest pewne. Jarosław Kaczyński utrzymał władzę, ale to nie jest to 
już pozycja tak dominująca jak dotąd. Dopiero wynik wyborów prezydenckich 
może przesądzić nie tylko o tym, czy Jarosław Kaczyński będzie w stanie dalej 
prowadzić zmiany ustrojowe w kierunku populistycznego autorytaryzmu, 
ale także czy utrzyma władzę do końca kadencji!

Bez prezydenta, większości sejmowej zdolnej do odrzucenia jego weta  
i kontroli nad Senatem planowane zmiany ustrojowe rozwiewają się jak 
fatamorgana. Zamiast władzy Kaczyńskiemu zostanie administracja.  
O tyle trudna, że w sytuacji nadchodzącego kryzysu, ekonomicznej zadyszki, 
naciągniętych do granic wydatków i coraz gorzej działającego upartyjnionego 
państwa, wyborców drażnić będzie jakość codziennego życia: wzrost cen, zapaść 
służby zdrowia, katastrofa w edukacji, smog i koszty zdrowotne jakie za sobą 
niesie itp. Wynik kampanii prezydenckiej może przeważyć szalę zwycięstwa  
w walce o władzę i przyszłość polskiej demokracji. Dlatego dla obu stron 
jest to kampania kluczowa. Podstawowe pytanie dla opozycji brzmi: kto 
powinien być jej kandydatem?

Wiadomo, że Platforma powinna jak najszybciej wyłonić swo-
jego kandydata i kandydatem tym, a raczej kandydatką, powinna 
być Małgorzata Kidawa-Błońska. Zestaw argumentów przema-
wiających za tą kandydaturą jest dosyć oczywisty. Jak pokazują ba-
dania pani marszałek ma największe szanse - po prostu w starciu  
z Andrzejem Dudą, w drugiej turze, otrzymuje najwięcej głosów. Tu zwy-
cięzca sondaży jest jeden - i jest nim Kidawa-Błońska!

Ten kandydat wygra wybory prezydenckie w maju przyszłego roku, który 
przekona Polaków, że jest w stanie ich zjednoczyć albo choćby, że będzie próbował.  
W tym tkwi największy potencjał pani marszałek i największa słabość 
Andrzeja Dudy.

I choć notowania prezydenta są nadal wysokie, kampania wyborcza 
będzie dla niego bardzo kłopotliwa. Szczególnie, gdy po drugiej stronie 
stanie konkurentka nieobciążona przeszłością, z energią i uśmiechem 
potrafiąca obiecać Polakom lepszą przyszłość. A podstawową obietnicą 
opozycji w tych wyborach powinno być przywrócenie równowagi sił. 
Każda władza demoralizuje, a władza absolutna demoralizuje abso-
lutnie. Prezydent powinien patrzeć władzy na ręce po to, by ukrócić 
bezkarność, powstrzymać afery. W ten sposób Duda może zostać przed-
stawiony jako odpowiedzialny za afery własnego obozu politycznego.  
Po prostu tolerował afery, nie wyciągał konsekwencji, nie miał nawet na tyle 
silnej pozycji i zdecydowania, by komentować karygodne zachowania władzy. 
Polakom taki prezydent nie jest potrzebny!

Opozycyjny kandydat powinien pójść do wyborów pod hasłem przywrócenia 
jedności, szacunku, równowagi władzy. Monopol demoralizuje. Jak pokazują 
badania takie hasła znajdują poparcie większości, nawet wśród wyborców Prawa  
i Sprawiedliwości. Wbrew partyjnej propagandzie, zdecydowana większość 
uważa, że demokracja w Polsce jest zagrożona. Opozycja może więc przed-
stawić wyborcom pozytywny program pod hasłem przywrócenia polityki 
„kontroli i równowagi”.

To będą najważniejsze wybory po 1989 roku. Ani władza, ani opozycja 
nie ukrywają, że ich stawką jest przyszły ustrój kraju.

Opozycja ma w ręku wszystkie karty: słabego konkurenta, sprzyjającą 
ordynację wyborczą, a przede wszystkim, jak pokazały wybory parlamen-
tarne, o blisko milion głosów więcej. Wystarczy tylko tego nie zmarnować!

Może by tak  
zwolnić tempo?

 Teresa Urbanowska
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Po latach walki okupionej życiem i krwią Polaków, ale też Tatarów, 
Ormian, Francuzów, Żydów i przedstawicieli innych narodowości  
11 listopada 1918 roku odzyskaliśmy niepodległość. W 101. rocznicę  
tych wydarzeń w całym Powiecie Wołomińskim odbyły się oficjalne 
uroczystości i koncerty. W szczególny sposób hołd Niepodległej oddała 
Gmina Dąbrówka realizując projekt „Z wolnością za pan brat”

Ząbkowskie uroczystości poświę-
cone 101. rocznicy odzyskania nie-
podległości przebiegały niezwykle 
uroczyście i obfitowały w wiele wyda-
rzeń towarzyszących. Po mszy świętej  
z udziałem pocztów sztandarowych 
odprawionej w kościele Miłosierdzia 
Bożego i złożeniu kwiatów przez 
delegacje pod pomnikiem Pryma-
sa Wyszyńskiego odbyło się wspól-
ne śpiewanie pieśni patriotycznych  
w Parku Miejskim im. Szuberta. Ten  
niecodzienny  koncert rozpoczął się 
odśpiewaniem, w ramach programu 
“Niepodległa do Hymnu”, Mazurka 
Dąbrowskiego. Mieszkańcom to-
warzyszył Chór Miejsko - Parafialny 
Cantores Misericordies. Po wspólnym 
śpiewaniu burmistrz Małgorzata Zyśk 
wraz z delegacją złożyli kwiaty pod 
pomnikiem Bohaterów Ząbek i Drew-
nicy.  O godzinie13.00  wystartował już 
po raz dwunasty Bieg Niepodległości, 
po którym odbył się koncert Chóru 
Miejsko-Parafialnego Cantores Mise-
ricordiae oraz śpiewanie pieśni patrio-
tycznych  w sali widowiskowej MOK.

Koncert pieśni patriotycznych 
"Śpiewamy dla wolności" w Miej-
skim Ośrodku Kultury w Kobyłce 
zorganizowany we współpracy ze 
Stowarzyszeniem „Nie daj się nu-
dzie!” zapoczątkował 8 listopada 
kobyłkowskie obchody Święta Nie-
podległości.  Oficjalna część uroczy-
stości rozpoczęła się 11 listopada  już  
o godzinie 11:00 mszą świętą w Bazylice  
św. Trójcy. Po mszy i uroczystym 
przemarszu na Plac 15 Sierpnia,  
w ramach ogólnopolskiej akcji “Nie-
podległa do Hymnu” zgromadzeni 
odśpiewali Mazurka Dąbrowskiego. 
Złożono też kwiaty pod pomnikiem 
Poległych za Ojczyznę.  W  Urzę-
dzie Miasta Kobyłka odbyło się rów-
nież wspólne tworzenie kotylionów,  
a budynek rozświetliły biało czerwone 
barwy.

W Wołominie obchody niepodle-
głościowe  rozpoczęła uroczysta msza 
święta w kościele pw. Matki Bożej 
Częstochowskiej. Po mszy miesz-
kańcy miasta w asyście harcerzy z 
pochodniami przemarnowali na skwer 
im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
gdzie pod pomnikiem Obrońcom 
Ojczyzny 1920 roku nastąpiło uro-
czyste podniesienie flagi państwo-
wej, okolicznościowe przemówienia  
i składanie wieńców, Zgromadzeni 
mieszkańcy wspólnie odśpiewali 
Mazurek Dąbrowskiego w ramach 
ogólnopolskiej akcji “Niepodległa 
do Hymnu”. Uroczystości uświetnił 
recital piosenki Legionowej, Żołnier-
skiej i Niepodległościowej. Zgodnie  
z tradycją w Izbie Muzealnej Wo-
diczków  odbył  się koncert z okazji 
Święta Niepodległości, w którym 
udział wzięli Karolina Matuszkiewicz 
– śpiew oraz Krzysztof Stępień – gitara.  
W drugiej części spotkania mieszkańcy 
mieli okazję do wspólnego śpiewania 
utworów patriotycznych.

W Markach obchody Święta Nie-
podległości, zgodnie z wieloletnią 
tradycją, rozpoczęły się  w Mareckim 
Ośrodku Kultury im. Tadeusza Lu-
żyńskiego wspólnym  śpiewaniem 
pieśni patriotycznych. Nie zabrakło 
też tortu dla Niepodległej. Po spo-
tkaniu w MOK mieszkańcy  przeszli  
na Skwer Pamięci Narodowej, gdzie 
złożono  wieńce i ułożono  ze zniczy 
białoczerwoną flagę. Godzinę później 
na terenie miejskiego targowiska 
odbył się poczęstunek wojskową 
grochówką i niezwykły pokaz ogniowy  
z pirotechniką. W tym roku w ob-
chody 11 listopada włączyli się także 
mareccy harcerze. W CAF3 odbyła się 
pokazowa zbiórka dzieci, w wieku od 
7 do 11 lat oraz warsztaty, na których 
uczestnicy przygotowali kolaż oraz 
ręcznie robione torby o tematyce 
niepodległościowej.

Mieszkańcy i władze Zielonki 
Narodowe Święto Niepodległo-
ści zainaugurowali już 9 listopada 
wystawą „Harcerstwo w Zielonce  
w latach 1939-45” oraz chary-

tatywnym koncertem patriotycz-
nym podczas którego wystąpili ze-
spół Maćkowianki i Marta Dubik. 
Główne uroczystości rozpoczęły się  
11 listopada  złożeniem kwiatów pod 
pomnikiem Armii Krajowej przy  
ul. Kolejowej  i pod Pomnikiem Roz-
strzelanych Harcerzy i Mieszkańców 
Zielonki „ROTA”. Rozegrano także 
turniej unihokeja z okazji Narodo-
wego Święta Niepodległości. Podob-
nie jak w wielu innych ośrodkach 
Powiatu Wołomińskiego, w Zielonce 
odprawiona została  uroczysta msza 
święta w intencji Ojczyzny z Ape-
lem Poległych, odśpiewano  Rotę,  

a przed zgromadzonymi mieszkańca-
mi  wystąpiły połączone chóry szkolne 
i zespół Maćkowianki. Obchody za-
kończył pokaz sztucznych ogni.

Uroczystości w Radzyminie roz-
poczęły się mszą świętą za Ojczyznę w 
Kolegiacie Radzymińskiej. Około godz. 
11:00 okolicznościowymi  przemówie-
niami i złożeniem wieńców pod po-
mnikiem T. Kościuszki zainaugurowa-
no oficjalną cześć obchodów podczas 
której odbyło się wspólne odśpiewanie 
Hymnu Narodowego w ramach akcji 
„Niepodległa do Hymnu” oraz piknik 
niepodległościowy na pl. T. Kościuszki.  
Po części oficjalnej w Miejskiej Sali 
Koncertowej odbył się okolicznościo-
wy koncert Radzymińskiej Orkiestry 
Dętej, występ chóru CANTO ze 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Słupnie 
oraz spektakl pt. "Żołnierz i salono-
wiec, czyli Piłsudski i Paderewski na 
polską nutę” w wykonaniu młodzieży 
Teatru „Maskarada”, z udziałem 
znanych aktorów scen polskich. Dzień 
wcześniej, 10 listopada Towarzystwo 
Przyjaciół Radzymina i Biblioteka 
Publiczna Miasta i Gminy Radzymin 
zorganizowały  wieczór patriotyczny  
z okazji 101. rocznicy odrodzenia 
Polski.

Msza święta w oprawie muzycz-
nej Chóru Miejskiego Lux Mea, 
przemarsz ulicami miasta w asyście 
Młodzieżowej Orkiestry Dętej, 
koncert patriotyczny w wykonaniu 
artystów Teatru Wielkiego, Opery 
Narodowej, Polskiej Opery Kró-
lewskiej, Filharmonii Narodowej  
i scen warszawskich znalazły się  
w programie obchodów Naro-
dowego Święta Niepodległości  
w Tłuszczu.

W gminie Dąbrówka obchody 
rozpoczęły się w kościele Podwyż-
szenia Krzyża Św. mszą świętą  

i wspólnym śpiewaniem Mazurka 
Dąbrowskiego w ramach akcji „Nie-
podległa do Hymnu”. Po mszy złożo-
no kwiaty pod pomnikiem Tadeusza 
Kościuszki, na grobie żołnierzy z 
1939 r. oraz pod Dębem Pamięci 
upamiętniającym ofiarę zbrodni 
katyńskiej 1940 r. Nie zabrało tortu 
dla Niepodległej oraz wspólnego 
pamiątkowego zdjęcia mieszkańców 
gminy, którzy otrzymali Jednodniów-
kę wydaną z okazji Święta Niepodle-
głości. Kolejnym punktem obcho-
dów był niesamowity spektakl „Z 
wolnością za pan brat” w wykonaniu 
międzypokoleniowej grupy teatralnej 
w reżyserii Joanny Stanowskiej. 
Spektakl oraz wiele towarzyszących 
mu wydarzeń, m.in. warsztatów 
teatralnych, historycznych, dzien-
nikarskich został zrealizowany w 
ramach projektu prowadzonego 
przez Gminne Centrum Kultury 
w Dąbrówce i Stowarzyszenie Klub 
Seniora Dąbrówka. Na zakończenie 
tego uroczystego dnia odbyła się 
Potańcówka Wolności.

Oficjalne obchody  Święta Nie-
podległości w gminie Klembów 
odbyły się w Woli Rasztowskiej Uro-
czystości rozpoczęła msza święta,  

a 101. rocznicę odzyskania niepodle-
głości  uświetnił program artystyczny  
w wykonaniu uczniów Szkoły Pod-
stawowej im. Jana III Sobieskiego.  
W sobotę, 9 listopada narodowe 
święto uczcili też młodzi piłkarze, 
którzy rozegrali w Ostrówku IV 
Turniej Niepodległości.

Gmina Strachówka i Stowarzy-
szenie Rzeczpospolita Norwidow-
ska  w ramach gminnych obchodów 
Święta Odzyskania Niepodległości 
przygotowali koncert Zespołu „Pi-
ramidy”. Artyści zaśpiewali utwo-
ry Mickiewicza, Norwida, pieśni  

i piosenki patriotyczne. Odprawio-
na została msza święta w intencji 
Ojczyzny i złożono kwiaty przy 
tablicy plut. Józefa Czerwińskiego, 
bohatera wojny polsko- bolszewic-
kiej 1920r. 

Jadowskie obchody rozpoczęły 
się złożeniem kwiatów przy po-
mniku gen. Gustawa Orlicza – 
Dreszera oraz na grobie żołnierza 
POW Władysława Białobrzeskiego.  
W Sanktuarium Św. Krzyża w Jado-
wie odprawiona została msza święta 
w intencji Ojczyzny, a uroczysto-
ści uświetnił program artystyczny  
w wykonaniu uczniów Szkoły Pod-
stawowej w Szewnicy.

Święto Niepodległości w gminie 
Poświętne zainaugurowało złożenie 
kwiatów pod Pomnikiem Lotników 
i msza święta za Ojczyznę. Po 
mszy mieszkańcy i władze gminy 
przemaszerowali z flagą do Szkoły 
Podstawowej w Poświętnem, gdzie 
odbył się koncert grupy muzycznej 
beznazwy.pl  Na zakończenie obcho-
dów uczestnicy uroczystości mieli 
okazję skosztować regionalnych 
przysmaków i wziąć udział w lekcji 
historii w GCK w Woli Cygowskiej.

Tegoroczne obchody  
Święta Niepodległości 
miały bardzo uroczysty  
i wyjątkowy charakter.  
W wielu miejscowościach 
Powiatu Wołomińskiego 
m.in.  w Ząbkach  
i w Markach przebiegały 
pod hasłem "Ponad po-
działami".  W szczególny 
sposób uczciła 101. rocz-
nicę odzyskania niepodle-
głości gmina Dąbrówka  
realizując projekt  
"Z wolnością za pan brat"

Także najjmłodsi mieszkańcy Ząbek oddali hołd Niepodległej startując w XII Biegu Niepodległości

Powiat Wołomiński 
dla Niepodległej

www.zyciepw.pl

codziennie nowe informacje
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Dzięki podjęciu przez 
Urząd Miasta Kobyłka  de-
cyzji o przystąpieniu do 
grupowego zakupu energii  
elektrycznej przeznaczonej 
do oświetlenia ulic, budyn-
ków użyteczności publicz-
nej oraz innych budynków 
należących do miasta, a 
także do zasilenia przepom-
powni wód deszczowych 
i kanalizacyjnych Miasto 
Kobyłka będzie miało 
możliwość korzystania  
z nieco tańszej ener-
gii elektrycznej niż  
miało to miejsce do-
tychczas – mimo, że 
globalnie prąd cały 
czas drożeje.

Przy takiej formie za-
kupu UM Kobyłka otrzy-
mał lepsze oferty, niż  
w sytuacji, gdyby sam zde-
cydował się na ogłaszenie 
przetargu. 

Grupowy zakup ener-
gii elektrycznej jest coraz 
powszechniejszą prak-
tyką wśród samorządów  
w Polsce – podobno śred-

nio oszczędza się około  
25 % (i więcej) w porównaniu  
z wydatkami, które pod-
mioty musiałyby wyasy-
gnować na zakup energii 
elektrycznej, gdyby nie 
działały w grupie.

U obecnego sprzedaw-
cy kilowatogodzina (kWh) 
kosztuje Miasto Kobyłkę 

0,369 złotych zarówno dla 
taryfy C11o (oświetlenie 
uliczne), jak i C11 (prze-
pompownie, budynki uży-
teczności publicznej itp.). 

U nowo wybranego 
sprzedawcy od 1 lutego 
2019 roku ceny jednost-
kowe za kilowatogodzinę 
(kWh) wyniosą: w tary-
fie C11o - 0,3100 zło-
tych, natomiast w tary-
fie C11- 0,3340 złotych.  
W skali roku oszczędność 
będzie wynosić około 75 
tysięcy złotych (według 
ilości energii oszacowanej 
do przetargu).

Źródło: UM Kobyłka

U nowo wybranego 
sprzedawcy ceny 
jednostkowe za kWh 
wyniosą: w taryfie 
C11o - 0,3100 zł, w 
taryfie C11- 0,3340 
zł.. W skali roku  to 
oszczędność ok.75 ty-
sięcy złotych (według 
ilości energii oszaco-
wanej do przetargu). 

Ceny energii rosną. A tymczasem Kobyłka pierwszy 
raz przystąpiła do grupowego zakupu energii, jeśli 
chodzi o prąd wykorzystywany do oświetlenia ulic, 
zasilenia przepompowni wód deszczowych i kanali-
zacyjnych, do budynków użyteczności publicznej  
i innych budynków należących do miasta.  

Miasto Kobyłka wśród 
gmin z grupowym  
zakupem energii

taniej za prąd

– Bartku, ostatnio pojawił się 
w mediach społecznościowych 
wpis, który informuje, że Stowa-
rzyszenie ma w planach reaktywa-
cję Radia Ząbki. Czy to prawda?
– Tak, jest to jeden z naszych głów-
nych projektów i zadań na nadcho-
dzące miesiące. Chcemy podejmo-
wać się różnych działań dla lokalnej 
społeczności i taki lokalny głos wydał 
się nam niezwykle potrzebny, zwłasz-
cza, że nie chcemy być zwykłym ra-
diem. Sama historia Radia Ząbki jest 
ściśle powiązana z naszą ząbkowską 
młodzieżą i my chcemy ten związek 
także rozwijać – to głównie w ręce 
młodzieży chcemy oddać ramówkę. 
Oczywiście, wszystko pod okiem za-
przyjaźnionych profesjonalistów, ale 
to właśnie ząbkowska młodzież bę-
dzie mogła wykazać się dziennikar-
skimi umiejętnościami. Oczywiście 
chcemy być dla wszystkich, dlatego 
też planujemy wyjść ze swoją radiową 
ofertą do każdego mieszkańca, ze 
szczególnym uwzględnieniem, poza 
młodzieżą, osób starszych, które będą 
miały chęć w taki sposób wykorzystać 
swój czas wolny.
– Brzmi rewelacyjnie, ale to plany 
póki co. Czy możesz powiedzieć 
na jakim etapie jesteście z przy-
gotowaniami?
 – Organizacja radiostacji to zada-
nie czasochłonne, zwłaszcza, że 
mamy przed sobą sporo wyzwań  
i ciągle brakuje nam rąk do pomocy. 
Przechodząc jednak do konkretów. 
Planujemy wykorzystać istniejącą 
infrastrukturę po poprzednim radiu. 
Obecnie zakończyliśmy wstęp-
ne rozmowy z Urzędem Miasta,  
w najbliższym czasie będziemy 
oceniać stan techniczny oraz możli-
wości zaadaptowania, nieużywanego 
obecnie, sprzętu. Po weryfikacji 
technicznej podpiszemy stosowne 
dokumenty, które pozwolą nam na 

przygotowanie do rozpoczęcia nada-
wania – na początku będzie to formu-
ła radia internetowego, dostępnego 
wszędzie tam, gdzie jest Internet.
– Czyli ostatnie dwa miesiące roku 
zapowiadają się pracowicie?
– Pracowicie to mało powiedziane. 
Przygotowania związane z reakty-
wacją Radia Ząbki to tylko jedna  
z naszych inicjatyw. Cały czas je-
steśmy w trakcie przygotowań do 
28 Finału WOŚP, a w międzyczasie 
planujemy wspólną akcję z OSP 
Ząbki – akcja o nazwie „Podaj Dotyk 
Życia”, której celem jest szkolenie  

z pierwszej pomocy przedmedycznej 
dla mieszkańców Ząbek. Myślimy 
również o świątecznej akcji motoMi-
kołaje, która ma być podziękowaniem 
i wsparciem dla zaprzyjaźnionej 
Fundacji Ratownictwo Motocyklo-
we Polska, która propaguje rozwój 
motocyklowych ambulansów, które 
mogą znacznie szybciej docierać  
z pomocą do osób jej potrzebujących. 
Przy każdym z tych wydarzeń chcemy 
też organizować stanowisko Fundacji 
DKMS i umożliwić rejestrację po-
tencjalnych dawców szpiku.

– Wspaniale, to są bardzo am-
bitne i szczytne cele. Ale jak 
wszyscy wiemy, takie działa-
nia to także wydatki. Jak sobie  
z tym radzicie?
- Funkcjonujemy jako Stowarzy-
szenie nieprowadzące działalności 
gospodarczej i naszą działalność 
finansujemy jedynie ze środków 
prywatnych i ewentualnych da-
rowizn. Oczywiście wspierają nas 
ludzie, którzy wnoszą coś znacznie 
cenniejszego – to ich wiedza i do-
świadczenie i właśnie dzięki temu 
nasze działania mogą być tak roz-

ległe. W planach mamy ubieganie 
się o dofinansowanie ze środków 
Unii Europejskiej, to też element 
planów na najbliższe miesiące. 
Szczególnie w kwestii związanej  
z radiem – nie chcemy, żeby Ra-
dio Ząbki było zwykłą radiosta-
cją, chcemy, żeby to był niezwykle 
mocny element kulturalny nasze-
go miasta, coś więcej niż przekaz 
płynący z głośników. Poza funkcją 
informacyjno-rozrywkową chce-
my bardzo wyraźnie uczestniczyć  
w życiu kulturalnym.

– Wspomniałeś, że cały czas pra-
cujecie nad przygotowaniami do 
Finału WOŚP. Czy możesz powie-
dzieć na jakim etapie jesteście?
– Nadchodzący 28 Finał WOŚP 
na pewno będzie inny od pozosta-
łych. Przede wszystkim za sprawą 
lokalizacji, która jest również po-
wiązana z tematem Finału. Dzięki 
uprzejmości Pani Jolanty Salak, 
mamy przyjemność organizować 
Finał w Publicznym Przedszkolu nr 
3 „Skrzat” w Ząbkach. Jest to miejsce 
niezwykle kameralne, a jednocześnie 
reprezentacyjne, co sprawia, że 
mamy bardzo wysoko postawioną 
poprzeczkę. Mamy nadzieję, że 
będzie to niezwykłe wydarzenie,  
a naszym marzeniem jest, żeby rela-
cja z Finału była jedną z pierwszych 
audycji, która popłynie z nowego 
Radia Ząbki. Dołożymy wszelkich 
starań, żeby tak właśnie się stało, 
niestety, nie możemy tego obiecać 
w chwili obecnej, wszystko zależy 
od możliwości technicznych i orga-
nizacyjnych. Wszystko też, niestety, 
uzależnione jest od finansowej strony 
całego projektu. Oczywiście każdy 
może wesprzeć nasze działania 
i dołożyć cegiełkę do reaktywacji 
Radia Ząbki za pośrednictwem 
dedykowanej wpłaty darowizny za 
pośrednictwem serwisu zrzutka.
pl/z/radiozabki lub bezpośrednim 
przelewem bankowym na nr konta 
stowarzyszenia 39 1090 1753 0000 
0001 4337 9359 z tytułem wpłaty 
„darowizna na działalność statuto-
wą”. Ponadto, każdy może również 
dołączyć do Stowarzyszenia jako wo-
lontariusz i wspomóc nasze działania.
– Bardzo dziękuję za rozmowę,  
a Państwa zapraszam do śledze-
nia najnowszych informacji od 
Stowarzyszenia „SZTAB ZĄBKI” 
na stronie www.sztabzabki.pl oraz 
w mediach społecznościowych.

Ostatnie tygodnie to szereg bardzo pozytywnych wieści, które napływają do nas z Ząbek. Wiele za 
sprawą Stowarzyszenia „SZTAB ZĄBKI”, które zachwyca swoimi pomysłami. O plany na bliższą i dalszą 
przyszłość zapytaliśmy Bartłomieja Dudę, wiceprezesa Stowarzyszenia  ”SZTAB ZĄBKI”

Kiedy zabrzmi Radio Ząbki?

– (...) nie chcemy, żeby Radio 
Ząbki było zwykłą radiostacją, 
chcemy, żeby to był niezwykle 
mocny element kulturalny na-
szego miasta, coś więcej niż 
przekaz płynący zgłośników. 
Poza funkcją informacyjno-
-rozrywkową chcemy bardzo 
wyraźnie uczestniczyć w życiu 
kulturalnym - mówi Bartłomiej 
Duda, wiceprezes Stowarzy-
szenia "SZTAB ZĄBKI"

Otwarcie bazy rodzin  
Szlachetnej Paczki

- Warto pomagać innym ludziom. To daje satysfakcję, ale trzeba też mieć świadomość tego, że nigdy 
nie wiemy kiedy tak naprawę takiej pomocy sami będziemy potrzebowali – mówi Anna Jabłońska, 
liderka akcji Szlachetna Paczka na rejon wołomiński. -  Jestem dziewczyną z historią i wiem jak bar-
dzo ważne i potrzebne może okazać się wyciągnięcie pomocnej dłoni – dodaje.

Otwarcie bazy rodzin, które do-
stały się do programu „Szlachetnej 
Paczki” odbędzie się 16 listopada. 

Darczyńcy będą mogli na stronie 
www.szlachetnapaczka.pl wybrać 
rodzinę by ufundować dla niej paczkę. 

- Osoby, które chciałyby ufundo-
wać paczkę w całości lub któryś z jej 
elementów bądź pomóc przy organi-
zacji Finału zapraszam do kontaktu 
przez FP Szlachetna Paczka Wołomin 
bezpośrednio do mnie – mówi Anna 
Jabłońska.

Nasza rozmówczyni opowie-
działa nam o historii, która wpłynę-
ła na jej decyzję o zaangażowaniu 
się w akcję „Szlachetnej Paczki”:

- Dziewczyna pomagająca w 
naszej akcji promocyjnej opo-
wiedziała mi historię o przeciwnej 
akcjom społecznym dyrektorce z 
McDonald’s. Nie pozwalała na 
wywieszanie żadnych mate-
riałów reklamowych w restau-
racji. W końcu sama znalazła 
się w trudnej sytuacji, kiedy 
jej dziecko zachorowało na 
raka i potrzebowało pomo-
cy. Od tej pory zmieniła 
swoje nastawienie i chęt-
nie włącza się w akcje 
charytatywne.

Ogólnopolska akcja 
zaczęła się w czerwcu. 
W sierpniu zaś pani Anna objęła 
funkcję lidera Szlachetnej Paczki 
na rejon wołomiński. - Przeprowa-
dziliśmy kilka akcji promocyjnych, 
m.in: w Galerii Wołomin, w MDK 
w Wołominie, w PULu, w I LO im. 
Wacława Nałkowskiego w Wołominie 
i w siedzibie Bractwa Strzeleckiego 
„Salwa”. Patronat honorowy nad 
akcją objął Starosta Wołomiński - 
Adam Lubiak. Powiat Wołomiński 
- współorganizator akcji - udostępnił 
na potrzeby finału Szlachetnej Paczki 
„Weekend Cudów” bazę lokalo-

wą mieszczącą się  w Powiatowym 
Centrum Dziedzictwa i Twórczości 
„Fabryczce” przy ulicy Orwida 3 w 
Wołominie - mówi Anna Jabłońska.

W dniach 7 i 8 grudnia darczyńcy 
połączą wspólne siły - przyjadą do 

„Fabryczki”, przywiozą paczki dla 
wybranej przez siebie rodziny, a 
następnie razem z wolontariuszami 
zawiozą je rodzinom.

8 grudnia o godz. 16.00, odbędzie 
się oficjalne zakończenie Finału Szla-
chetnej Paczki na rejon wołomiński, 
na który zaproszeni zostaną: dar-
czyńcy, dobroczyńcy i wolontariusze. 
Ich działalność na tym się jednak nie 
skończy. Po finale ponownie odwiedzą 
rodziny by sprawdzić jak ich pomoc 
oddziałała na poprawę warunków 
życiowych obdarowanych. 

Akcja Szlachetna Paczka łączy 
wolontariuszy, darczyńców i rodziny 
będące w potrzebie. Jest pomocą 
dedykowaną konkretnym rodzinom 
wskazanym przez osoby prywatne, 
przez jednostki samorządu terytorial-
nego, parafie, domy dziecka, PCPR, 
OPS-y. – Celem Paczki jest pomoc 
potrzebującym rodzinom i niesienie 
mądrej pomocy, a mądra pomoc to 
taka, która pozwala ludziom wzrastać 
i się usamodzielnia

. Rodziny wytypowane do otrzy-
mania takiej pomocy określają swoje 
najważniejsze potrzeby, a darczyńcy 
z pasją przygotowują konkretną 
pomoc dla nieznajomych i spełniają 
ich marzenia. 

Anna Jabłońska zachęciła po-
przez akcje promocyjne około 70 
wolontariuszy z czego po rekrutacji 
zostało 25 wolontariuszy, którzy już 
działają aktywnie na terenie powiatu 
wołomińskiego. Wstępnie do uczest-
nictwa w akcji wytypowanych zostało 
70 rodzin. Dokładna liczba objętych 
pomocą nie jest jeszcze określona 
bowiem trwa ostatni etap weryfi-
kacji. – Wolontariusze są jeszcze w 
trakcie przeprowadzania wywiadów 
środowiskowych. Szacunkowo będzie 
to ok. 30-40 rodzin – mówi koordyna-

torka akcji.  Szlachetna Paczka to nie 
jedyna fakcja charytatywna, w którą 
zaangażowała się Anna Jabłońska. 
Angażuje się również w „Akademię 
przyszłości”. Ma ona na celu pomoc 
dzieciom, które mają różne trudno-
ści. - Jesteśmy tzw. Tutorami, czyli 
osobami wspierającymi dzieci. Każde 
dziecko spotyka się ze swoim tutorem 
raz w tygodniu. Zadaniem tutora 
jest zbudowanie z dzieckiem relacji 
opartej na zaufaniu i stworzenie mu 
warunków do tego, by zmieniło swoje 
nastawienie do świata. Dzięki nam i 
odpowiedniemu ukierunkowaniu - 
spełnia swoje marzenia. 

- Ja mam pod opieką dziewczynkę, 
którą poznaję i której chcę pokazać 

właściwe wzorce, dzięki którym 
osiągnie sukces. W Oli widzę siebie 
sprzed lat. Pracując z nią chcę po-
kazać jej moją drogę do osiągnięcia 
dotychczasowych sukcesów i wybory, 
które sprawiły, że pomimo wielu trud-
ności udało mi się i udaje realizować 
wymarzone cele. To nie tylko satys-
fakcja i chęć niesienia pomocy, która 
mnie spełnia, ale prawdziwa misja i 
powinność, których wypełnianie to 
prawdziwa recepta na szczęście    – 
opowiada Anna Jabłońska.

Teresa Urbanowska

– W dniach 7 i 8 grudnia darczyńcy połączą wspól-
ne siły - przyjadą do „Fabryczki”, przywiozą paczki 

dla wybranej przez siebie rodziny, a następnie 
razem z wolontariuszami zawiozą je rodzinom.  

8 grudnia o godz. 16.00, odbędzie się oficjalne 
zakończenie Finału Szlachetnej Paczki na rejon 

wołomiński, na który zaproszeni zostaną: dar-
czyńcy, dobroczyńcy i wolontariusze.  

Ich działalność na tym się jednak  
nie skończy  – mówi Anna Jabłońska.

Pierwsze Mistrzostwa Pol-
ski w Morsowaniu odbyły się 
w Warszawie pod Stadionem 
Narodowym, podczas  czwar-
tej edycji  targów zimowych 
SNOW EXPO

Konkurencja polegała na 
jak najdłuższym wysiedzeniu 
(zanurzenie do szyi) w wodzie 
o temperaturze trzech  stopni 

Celsju-
sza. Do 
udzia łu  
w  m i -
strzostwach 
zgłosiło się 
ponad 100 osób  
z całej Polski. Ku zasko-
czeniu organizatorów tego wy-
darzenia klub z tak małej miej-
scowości (myślano, że Tłuszcz  
w nazwie oznacza nic inne-
go jak warstwę tłuszczu pod 
skórą) zaskoczy swoimi  wy-
nikami. Członkowie Klubu 
Tłuszcz Super Morsy  dopiero 

od pięciu sezonów wspólnie 
cieszą się zimowymi kąpie-
lami, a tu takie osiągnięcie. 
Zawodnicy z Tłuszcza zajęli 
drugie miejsce drużynowo, 
gdzie suma trzech najlepszych 
czasów wyniosła 05:04:03. 

Fenomenem okazał się 
Wojciech Pudło, który po-
bił dotychczasowy rekord 
Giunessa i spędził w tej lo-
dowatej wodzie ponad trzy 
godziny!!! Niewiarygodne! 

Śmiało można ich nazwać 
SUPER MORSAMI.

Jeżeli ktoś chciałby 
spróbować i prak-
tykować taki rodzaj 

aktywności 
to Tłusz-

c z a ń s k i e 
M o r s y  z a -

praszają w każdą 
niedzielę o 10:00 na 

zbiórkę przy placu zabaw  
w Wólce Kozłowskiej. Re-
gularnie wchodzi  do wody 
około 40-50 osób, a wszystko 
odbywa się nad jeziorkiem 
u Sołtysa, który jest wielkim 
przyjacielem morsów.

Źródło: UM Tłuszcz

Reprezentacja 
Klubu Tłuszcz 

Super Morsy zajęła 
drugie miejsce dru-

żynowo, gdzie 
suma trzech 
najlepszych 

czasów 
wyniosła 

05:04:03. 

27 października 2019 roku jedenastoosobowa ekipa  
z  Tłuszczańskiego Klubu Morsa wystartowała w  
I Mistrzostwach Polski w Morsowaniu.

Wielki sukces  
zawodników Klubu 
Tłuszcz Super Morsy 

zim
ow

e kąpiele
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A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
BeZPłATNe!

Praca 
Szukam pracy

Mężczyzna poszukuje pracy w cha-
rakterze kierowcy osobistego, pomogę 
w prowadzeniu firmy dopilnuję mienia, 
pracowników. Tel. 513 367 980.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Usługi - Różne   
Wywiozę meble, złom, śmieci, uprzątnę 
plac, strych, piwnicę, przyjmę zlecenia 
513 367 980.

DROGI ASFALTOWE – budowa  
i naprawa drogowyserwis.pl

Usługi - Różne   
Transport/Przeprowadzki

tel. 500 349 713

OGŁOSZENIA DROBNE

ŻPnM: - Pani Burmistrz tematem 
bardzo interesujących opinię pu-
bliczną jest obecna sytuacja PWiK. 
Zrealizowana przed laty inwestycja 
wodociągowo-kanalizacyjna połączy-
ła Wołomin z Kobyłką na wiele lat. W 
poprzedniej kadencji władze Kobyłki 
podjęły decyzję o powołaniu własnej 
spółki PGK. Jak wynika z różnych 
wypowiedzi samorządowców ta roz-
łąka może nastąpić już wkrótce. Jak 
obecnie przedstawia się ta sprawa?

Elżbieta Radwan: - Myślę, że mówie-
nie o usamodzielnieniu się Kobyłki w 
tym zakresie jest stwierdzeniem tro-
chę na wyrost. Kobyłka niezależnie 
od przyjętych założeń jeszcze przez 
wiele lat będzie musiała polegać na 
Wołominie, zarówno jeśli chodzi 
o dostarczanie wody, jak i odbiór 
ścieków. Wynika to w dużej mierze 
właśnie z kształtu wspólnie realizo-
wanego przez oba miasta projektu 
budowy wodociągów i kanalizacji. 
Projekt ten zdeterminował kwestie 
technologiczne i funkcjonalne. Jasno 
musimy sobie powiedzieć, że dziś 
Kobyłka dysponuje jedynie siecią 
wodno-kanalizacyjną, której obsługa 
jest obecnie niemożliwa bez korzy-
stania z tzw. infrastruktury bazowej 
PWiK, tj. stacji uzdatniania wody oraz 
oczyszczalni ścieków.

Czy ten rozdział ma sens?

Nie chcę tego oceniać. Poprzednie 
władze Kobyłki podjęły taką decyzję 
i została ona podtrzymana przez 
obecną Burmistrz. My oczywiście 
przystępując do negocjacji z Kobyłką 
proponowaliśmy różne warianty 
dalszego współdziałania, łącznie z 
propozycją przystąpienia Gminy 
Kobyłka do PWiK w charakterze 
wspólnika czy też powołania wspólnej 
spółki celowej. Podyktowane to było 
naszym przekonaniem, że efekt 
synergii wynikający z połączenia 
potencjałów obu Gmin będzie niósł 
same korzyści dla każdej ze stron. 
Uznawaliśmy też za sprawę dość 
oczywistą, że wspólnie zrealizowany 
projekt unijny połączył technologicz-
nie i praktycznie obie Gminy w taki 
sposób, że  podział tego organizmu 
infrastrukturalnego będzie musiał 
wiązać się z koniecznością 
poniesienia nakładów 
niekoniecznie zwią-
zanych z samą istotą 
gospodarki wod-
no-kanalizacyj-
nej. Ostatecznie 
proponowaliśmy 
wyłonienie nie-
zależnego me-
diatora, nie 
chcąc stawiać 
Burmistrz 
Z b i e ć  w 
niezręcznej 
s y t u a c j i , 
jako byłego 

zastępcy Burmistrza Wołomina 
nadzorującego merytorycznie PWiK. 
Kobyłka jednakże podtrzymała swoje 
pierwotne stanowisko w tej sprawie, 
co przyjęliśmy do wiadomości sza-
nując prawo naszego partnera do 
innego spojrzenia na tę sprawę.

Czy rozdział nastąpi  
z dniem 1 stycznia 2020 r

Termin,1 stycznia 2020 roku jest 
obecnie prezentowany przez prezesa 
PGK Kobyłka i Panią Burmistrz Ko-
byłki, jako termin optymalny. Niestety 
z informacji, które przekazuje mi 
Zarząd PWiK jest on zagrożony. Nie 
jestem w stanie ocenić, jak bardzo, 

ale biorąc pod uwagę fakt, że do dziś 
pomimo starań PWiK i mojej skrom-
nej osoby nie ustalono podstawowych 
kroków milowych tego podziału, to 
mam prawo się obawiać czy dojdzie 
do niego z dniem 1 stycznia 2020 
r. PWiK jest bardzo aktywne w tej 

sprawie, inicjuje spotkania proponuje 
rozwiązania, ale niestety dotąd nie 
doszło do ustalenia harmonogramu 
zwrotu przez PWiK kobyłkowskiej 
sieci będącej przedmiotem dzierża-
wy. Co prawda wstępnie określono 
jednostkowe ceny za hurtową dosta-
wę wody i hurtowy odbiór ścieków, ale 
wciąż nie ustalono ostatecznej liczby i 
położenia punktów pomiarowych. Co 
oczywiste, wobec braku określenia 
punktów pomiarowych nie przyjęto 
również satysfakcjonującej obie 
strony metody opomiarowania tych 
punktów. Trwają rozmowy o przeję-
ciu bazy danych oraz infrastruktury 
służącej opomiarowaniu i rozliczaniu 
Klientów z terenu Kobyłki. Elemen-

tem towarzyszącym wymienionym 
sprawom jest kwestia przejęcia przez 
PGK kilkunastu pracowników PWiK, 
a tu niestety stanowisko prezesa PGK 
ulega nieustannym fluktuacjom. 
Wymieniam tylko te elementy, które 
same z siebie decydują o możliwości 
podziału, co nie zmienia faktu, że 
poza nimi pozostaje jeszcze wiele 
innych bardzo ważnych zagadnień 
wymagających rozstrzygnięcia.

Negocjacje  
w martwym punkcie?

Jestem absolutnie daleka od takiego 
stwierdzenia. Po prostu trzeba uznać, 
że jest proces bardzo skomplikowany, 
a my w nim w dalszym ciągu jesteśmy 
w pół drogi. PWIK i Wołomin od 
samego początku są w nim bardzo 
aktywne, unikają zwłoki i przewle-
kania decyzji, nieustannie inicjują 

spotkania negocjacyjne. Dlatego 
jestem pewna, że rozdział 

Wołomina i Kobyłki przebiegnie 
ostatecznie w sposób właściwy. Czy 
w dacie 1 stycznia 2020 r.? Tego nie 
mogę zagwarantować? Muszę być 
odpowiedzialna i ważyć słowa. Dzia-
łamy przecież w reżimie prawa, które 
choćby w przypadku kluczowego 
zagadnienia dotyczącego opomia-
rowania nie pozwala nam pójść na 
skróty czy budować czegokolwiek na 
tzw. „awarię”. A to wiąże się z czasem. 
Uważam jednak, że wspólnie uda 
nam się ten proces sfinalizować w 
optymalnym terminie. Wołomin i 
Kobyłka współpracowały w zakresie 
gospodarki wodno-kanalizacyjnej 
tyle lat, że zdążyły wypracować bardzo 
wysokie standardy partnerstwa, z 

których nie omieszkamy i skorzystać 
w tym przypadku. Proszę być dobrej 
myśli.

Wpływ  rozdzielenia Kobyłki  
i Wołomina na sytuację PWiK

Nie ma co ukrywać, że przed PWiK 
w związku z decyzją władz Kobyłki 
pojawią się nowe wyzwania. Jednak 
tak, jak wspominałam na początku w 
sensie technicznym i funkcjonalnym 
Kobyłka w dalszym ciągu w dużej 
mierze będzie musiała polegać na 
PWiK. To w mojej ocenie daje naszej 
Spółce szansę na płynne przystoso-
wanie się do nowej rzeczywistości. 
Jestem spokojna o przyszłość PWiK, 
które wciąż ma ogromne pole rozwo-
ju w samej Gminie Wołomin. I ten 
właśnie kierunek widzę, jako priory-
tetowy. Paradoksalnie zatem, w sensie 
pozytywnym, zmianę tę najbardziej 
odczują mieszkańcy Wołomina.

Redakcja

– Działamy w reżimie prawa, które (…)nie pozwala 
nam pójść na skróty czy budować czegokolwiek na 

tzw. „awarię”. A to wiąże się z czasem. Uważam, 
że wspólnie uda nam się ten proces sfinalizować 

w optymalnym terminie. Wołomin i Kobyłka 
współpracowały w zakresie gospodarki wodno-

kanalizacyjnej tyle lat, że zdążyły wypracować 
wysokie standardy partnerstwa, z których nie 

omieszkamy skorzystać i w tym przypadku  
– mówi Elżbieta Radwan, burmistrz Wołomina.

Jestem spokojna  
o przyszłość PWiK 

Infrastruktura wodno- kanalizacyjna dla Wołomina i Kobyłki wybudowana w rama fun-
duszu spójności kilka kadencji temu, stanowi w obecnej kadencji jedno z ważniejszych 
zagadnień z jakimi muszą zmierzyć się samorządowcy obu gmin. Stanowisko Kobyłki 
w tej sprawie publikowaliśmy w poprzednich wydaniach „Życia”. Dziś swoje podejście 
do tego zagadnienia prezentuje Elżbieta Radwan, burmistrz Wołomina.  

8 listopada z okazji akcji „Szkoła do hymnu” i nadchodzącego Święta Niepodległości Prezes Rady Ministrów, 
Mateusz Morawiecki, odwiedził Szkołę Podstawową nr 1 im. ppłk. pil. Mariana Pisarka w Radzyminie.

Premier Mateusz Morawiecki  
odwiedził szkołę w Radzyminie

Wspólnie z uczniami premier 
odśpiewał hymn narodowy i przy-
pomniał o pielęgnowaniu polskości  
i znaczeniu patriotyzmu. Równolegle 
z wizytą premiera w "Stalowej jedyn-
ce" hymn narodowy został odśpie-
wany w pozostałych radzymińskich 
szkołach, a następnie uczniowie 
przeszli w uroczystym marszu na 
Cmentarz Żołnierzy Polskich 1920 r.

Zwracając się do zgromadzonych 
uczniów premier Mateusz Morawiec-
ki powiedział:

„Stojąc blisko dzieci słyszałem, 
jak energia śpiewania rośnie. Bardzo 
piękne to było, kiedy z młodych 
gardeł ta pieśń wzbierała i brzmiała 
coraz głośniej, coraz piękniej”. Mówił 
również o znaczeniu patriotyzmu: 
„Polska mowa, polskie piosenki, lite-
ratura nie mogły być pielęgnowane, 
nie mogły być rozwijane w czasach 
niewoli. Nasza praca była wykorzysty-
wana przez inne narody. Pamiętamy  
o tym, wiedząc również, że patriotyzm 
oznacza miłość do własnego narodu, 
a nie nienawiść do innych narodów.”

Gospodarzem uroczystości 
była  Elżbieta Jeleń, dyrektor szkoły,  
a udział w niej wzięli również: Do-
rota Skrzypek, Mazowiecka Kurator 
Oświaty, pan Adam Lubiak Starosta 
Wołomiński, pan Robert Szydlik 
Wicestarosta, pan Paweł Dąbrowski, 

członek Zarządu Powiatu Woło-
mińskiego. Gminę Radzymin re-
prezentowali: Zastępca Burmistrza 
Radzymina Krzysztof Dobrzyniecki 
i Komendant Policji nadkom. Rafał 
Trzaskoma.

Po wspólnym odśpiewaniu 
hymnu w ramach akcji „Szkoła do 
hymnu” oraz po przemówieniu  
premiera zgromadzeni goście wysłu-
chali pieśni patriotycznych w wyko-
naniu szkolnego chóru pod dyrekcją  

p. Iwony Kalickiej. Uczniowie pięk-
nie zaśpiewali m.in. „Rotę”, „Pieśn 
obozową” i utworzy „Ojczyzno ma” 
i „Orzeł biały”. 

Po zakończeniu uroczystości 
uczniowie "Stalowej jedynki" mieli 
też okazję do wspólnego zdjęcia  
z premierem Mateuszem Mora-
wieckim. Otoczyły go tłumnie, a 
Mateusz Morawiecki przed dłuższy 
czas serdecznie ściskał wyciągnięte 
ku niemu dziecięce dłonie.

W akcji „Szkoła do hymnu” 
uczestniczyło ponad 19 tys. szkół  
w całej Polsce, w tym szkoły z gminy 
Radzymin. Po odśpiewaniu hymnu 
liczne delegacje szkolne przeszły w 
tradycyjnym marszu patriotycznym 
spod gmachu Zespołu Szkół Tech-
niczno-Zawodowych im. inż. Czesła-
wa Nowaka na Cmentarz Żołnierzy 
Polskich 1920,r aby tam oddać hołd 
bohaterom, którzy oddali życie za 
niepodległość Ojczyzny.

Po zakończeniu uroczystości uczniowie mieli też okazję do wspólnego zdjęcia z premierem Mateuszem Morawieckim.

BURMISTRZ MIASTA
KOBYŁKA 

OBWIESZCZENIE
O WYŁOŻENIU DO PUBLICZNEGO WGLĄDU 

projektu miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego terenu położonego przy ul. Ketlinga  

w Kobyłce wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2018 
r., poz. 1945 z późn. zm.), art. 39 pkt 1, art. 54  ust. 3 ustawy  
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środo-
wisku i ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  (Dz. U. z 2018 
r., poz. 2081 z późn. zm.) oraz  uchwały Rady Miasta Kobyłka  
nr XLII/382/17 z dnia 20 grudnia 2017 r.

zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu:

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu poło-
żonego przy ul. Ketlinga w Kobyłce wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko, w dniach od 22 listopada 2019 r. do 13 grudnia 
2019 r. w siedzibie Urzędu Miasta Kobyłka w Wydziale Gospodarki 
Przestrzennej, w godz. od 900 do 1900 (w poniedziałki), od 800 do 1600 
(od wtorku do czwartku), od 800 do 1400 (w piątek).

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowe-
go rozwiązaniami odbędzie się w dniu 9 grudnia 2019 r. w siedzi-
bie Urzędu Miasta Kobyłka (sala konferencyjna), o godz. 1700.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowa-
niu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy, kto kwestionuje usta-
lenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta Kobyłka na piśmie. 
Jako wniesione na piśmie uznaje się również uwagi wniesione za 
pomocą elektronicznej skrzynki podawczej opatrzone kwalifikowa-
nym podpisem elektronicznym, podpisem zaufanym albo podpisem 
osobistym.

Uwagi do projektu planu miejscowego oraz prognozy oddziały-
wania na środowisko należy złożyć do Burmistrza Miasta Kobyłka 
na adres: Urząd Miasta Kobyłka, ul. Wołomińska 1, 05-230 Kobył-
ka, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organiza-
cyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy,  
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 27 grudnia 2019 r.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag  jest Burmistrz Mia-
sta Kobyłka.

BURMISTRZ
Edyta Zbiec

Administratorem danych osobowych przetwarzanych w związku z realizacją zadań w zakresie planowa-
nia przestrzennego jest Burmistrz Miasta Kobyłka. Informacje dotyczące przetwarzania danych osobo-
wych dostępne są pod adresem: kobylka.bipgmina.pl w zakładce: Zagospodarowanie przestrzenne.
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Powiat gotuje w Kobyłce?
O wpływie kuchni na relacje międzyludzkie z Przemkiem Drężkiem, pogodnym, pozytywnie nastawionym 
do życia  kucharzem amatorem, prowadzącym w kobyłkowskim MOK warsztaty kulinarne, na które 
regularnie przychodzi 40 osobowa grupa mieszkańców miasta, rozmawia Teresa Urbanowska.

– Jak to się stało, że prowadzi Pan 
warsztaty kulinarne w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Kobyłce?
– Pomysł zrodził się w trakcie rozmo-
wy z Panią Edytą, burmistrz Kobyłki, 
w trakcie której usłyszałem, że warto 
rozmawiać. A kiedy najlepiej się lu-
dziom rozmawia? Moim zdaniem w 
kuchni i tak ten pomysł się narodził. 
Gotujemy ale i rozmawiamy o mie-
ście i jego problemach, o pomysłach 
na ich rozwiązanie, o tym, co należy 
zrobić, aby w Kobyłce żyło się lepiej.
– Jakie osoby przychodzą na 
Wasze warsztaty?
– Są to różne osoby i młode, i star-
sze, i pary ,i osoby samotne, matki z 
dziećmi, koleżanki.
– Ostatnio na warsztat wzięliście 
dynię. A na co postawiliście w 
listopadzie?
– W listopadzie będzie wegeta-
riańsko. Postawimy na pieczone 
jabłuszko i guacamole czyli awocado 
z różnymi dodatkami – kolendrą, 
bywa z ostrą papryką z cebulką. Są 
różne możliwości.
– Kto się lepiej bawi w czasie 
tych warsztatów, młodzi czy 
starsi uczestnicy?
– Nie ma różnicy. Wszyscy 
bawimy się tak samo. 
Spotykamy się po to, 
aby wszyscy mieli z 
tego radość.
– Pan uczy – czy 
uczestnicy rów-
nież uczą Pana?
– Wszyscy się uczymy 
od siebie nawzajem. Przychodzę 
ze swoim pomysłem, ale często na 
miejscu on się sam weryfikuje w 
zależności od sprzętu. Bywa różnie.
– 40 osób jednorazowo na warsz-
tatach to nie jest mało. Czy ma 
Pan orientację – chętnych jest 
więcej?
– Myślę, że chętnych nie brakuje, 
skoro wejściówki rozchodzą się w 
ciągu niespełna jednego dnia i ludzie 
pytają o kolejne, przez mokowskiego 
FPga, to znak, że mamy sukces, który 
pokazuje – ludzie tego chcą. Ale to 
sukces grupowy – nie tylko mój, 

Delikatesów Emiś, które dostarczają 
nam produkty jak też wszystkich Pań, 
które na tę okazję pięknie dekorują 
salę, na której warsztaty się odbywają.
– Rozumiem, że Delikatesy emiś 
są sponsorem warsztatów?
– Dokładnie tak – nie tylko Emiś ale 
również MOK Kobyłka.
– Kuchnia zbliża i jednoczy od 
zawsze. Jak jest na Waszych 
warsztatach?

– Wszyscy, bez względu na wiek czy 
stanowisko, na warsztatach mówimy 
sobie o imieniu. Nie ma barier wie-
kowych. Chcemy poprzez kuchnię 
wywoływać uśmiech na twarzach 
uczestników. Bez względu na to, czy 
sam jem, czy karmię innych ludzi – 
uśmiecham się. Kuchnia powinna 
wytwarzać dobrą energię, ktoś kto 
jej nie ma nie powinien wchodzić 
do kuchni.
– Fakt, że Pan gotuje z innymi nie 
był głównym  powodem zaprosze-
nia na rozmowę. Skłoniła mnie do 
tego Pana wypowiedź na jednym 
z kobyłkowskich forów dotycząca 

podejścia do osób niepełnospraw-
nych...
– Każdy z nas powinien być wrażliwy 
na innego człowieka a już szczegól-
nie na osoby doświadczone w ten 
szczególny sposób. Powinniśmy to 
wynosić z domu. Jeśli dom nas tego 
nie nauczy, że trzeba dostrzegać 
wokół siebie osoby słabsze i im po-
magać, to nikt nas tego nie nauczy. 
To wszystko wychodzi z domu. Nikt 
nie chciałby, aby ktoś z jego bliskich 
doświadczył bycia osobą niepełno-
sprawną.
– Jesteśmy różni. Szczupli, puszy-
ści, za mali, za wysocy, ja noszę-
ciemne okulary też nie z kaprysu 
– jest po temu konkretny powód, 
ale dla każdego z nas powinno się 
znaleźć miejsce w społeczności. 
Cieszę się, że są osoby, które tak 
jak Pan, potrafią zwrócić uwagę, 
że nie tędy droga…

– Jeśli chodzi o dbanie o słabszych, 
to jest własnie ta dziedzina naszego 
życia, gdzie trzeba schować wszystkie 
poglądy, frakcje polityczne, tak jak 
przykładowo jest to w Kobyłce i jeśli 
jest możliwość pomocy słabszym, to 
powinno się zagłosować tak, jak się 
powinno zagłosować a nie - nie, bo nie.
– Za nieco ponad miesiąc Święta 
Bożego Narodzenia. Czy będzie 
jakaś kulinarna niespodzianka, 
miejska Wigilia czy coś w tym 
stylu?
– Może Wigilia dla całego miasta 
to zbyt duże wyzwanie, ale jakaś 
niespodzianka pewnie będzie. 

Myślimy o wspólnej choince, przy 
której pewnie pogotujemy i będzie 
miło, sympatycznie i wesoło.
– Wiemy już, że listopad ma być 
wegetariański, a co Pan zaplano-
wał na grudniowe warsztaty – po-
trawy wigilijne czy świąteczne?
– O tym, jak będzie, jeszcze my-
ślimy. Dziś nie wiem czy będzie 
świątecznie, czy wigilijnie a może 
po prostu będzie nowocześnie? 
Spotykamy się i zastanawiamy jaką 
formę powinny mieć warsztaty ku-
linarne. Mogę już dziś powiedzieć, 
że pewnie symbolicznie, ale będą to 
po Nowym Roku płatne warsztaty, 
choćby po to, aby zakupić sprzęt 
gastronomiczny – blender, kuchnię 
i inne urządzenia, potrzebny do 
dalszego rozwoju w tej kulinarnej 
sztuce. 
– Powiedział pan, że gotuje dla 
ludzi, czy jest Pan zapraszany, 

aby pomóc w organizacji przyję-
cia czy uroczystej kolacji?
– Zdarzają się takie sytuacje.
– Kobyłka już wspólnie gotuje, 
a może warto rozważyć akcję 
„Powiat gotuje”?
– Czyli co, rzucacie nam wyzwanie? 
Może jest to jakaś myśl. Rozważy-
my tą propozycję.
– W takim razie czekam na infor-
mację o efektach tych rozważań.

Na pełny zapis rozmowy  
z Przemkiem Drężkiem  

zapraszamy  
na www.zyciepw.pl

– Każdy z nas powinien być wrażliwy na 
innego człowieka a już szczególnie na osoby 

doświadczone w ten szczególny sposób. 
Powinniśmy to wynosić z domu. Jeśli dom nas 

tego nie nauczy, że trzeba dostrzegać wokół 
siebie osoby słabsze i im pomagać, to nikt 

nas tego nie nauczy. To wszystko wychodzi 
z domu. Nikt nie chciałby, aby ktoś z jego 

bliskich doświadczył bycia osobą niepełno-
sprawną – mówi Przemek Drężek.

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szcze-
gólnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wydaniu w dniu 18 października 2019 roku dla Burmi-
strza Miasta Marki, reprezentowanego przez pełnomoc-
nika Pana Zbigniewa Wieteckiego, decyzji Nr 32pz/2019 
znak: WAB.6740.14.61.2018, opatrzonej rygorem natych-
miastowej wykonalności, o zezwoleniu na realizację inwe-
stycji drogowej, pod nazwą: Rozbudowa drogi gminnej 
- ul.  Lisa – Kuli na odcinku od ul. Piłsudskiego do ul. 
Ząbkowskiej w miejscowości Marki o nazwie zadania: 
„Rozbudowa ul. Lisa – Kuli w miejscowości Marki na 
odcinku od istniejącego skrzyżowania z ul. Piłsudskie-
go do istniejącego skrzyżowania z ul. Ząbkowską wraz 
z rozbudową fragmentu ul. Sportowej oraz przebudową 
skrzyżowania z ul. Jagiełły”.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
w części (tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na 
rzecz Gminy Miasta Marki, w nawiasach – numery działek po 
podziale):

ew. nr: 14/2 (−	 14/3, 14/4), 56 (56/1, 56/2), 57 (57/1, 57/2), 68 
(68/1, 68/2), 72 (72/1, 72/2), 118 (118/1, 118/2), 124/4 (124/28, 
124/29), 127 (127/4, 127/5), 128 (128/1, 128/2), 133 (133/1, 
133/2), 134 (134/1, 134/2), 136 (136/1, 136/2), 142 (142/1, 
142/2), 152/12 (152/22, 152/23), 152/19 (152/20, 152/21), 
171 (171/7, 171/8), 173 (173/1, 173/2), 174 (174/1, 174/2), 
181 (181/1, 181/2), 183 (183/1, 183/2), 184 (184/1, 184/2), 
185 (185/1, 185/2), 186 (186/1, 186/2), 187/5 (187/9, 187/10), 
187/6 (187/11, 187/12), 188/1 (188/4, 188/5), 188/3 (188/6, 
188/7), 189 (189/1, 189/2), 190 (190/1, 190/2), 191 (191/1, 
191/2), 192/1 (192/3, 192/4), 193 (193/1, 193/2), 194 (194/1, 
194/2), 196/1 (196/5, 196/6), 196/2 (196/7, 196/8), 197/1 
(197/3, 197/4), 201/1 (201/3, 201/4), 201/2 (201/5, 201/6), 
202/2 (202/3, 202/4), 204/1 (204/3, 204/4), 207 (207/1, 207/2), 
208 (208/1, 208/2), 209 (209/1, 209/2), 211/1 (211/41, 211/42), 
212/1 (212/11, 212/12), 212/2 (212/13, 212/14), 213/1 (213/6, 
213/7), 213/3 (213/8, 213/9), 214/1 (214/4, 214/5), 215 (215/1, 
215/2), 216 (216/1, 216/2), 217/1 (217/11, 217/12), 217/4 
(217/13, 217/14), 218/1 (218/5, 218/6), 218/4 (218/7, 218/8), 
219 (219/1, 219/2), 220 (220/1, 220/2), 221 (221/1, 221/2), 
222/1 (222/5, 222/6), 222/3 (222/7, 222/8), 223 (223/1, 223/2), 
225 (225/1, 225/2), 226/1 (226/3, 226/4), 226/2 (226/5, 226/6), 
227 (227/1, 227/2), 235 (235/1, 235/2) w obrębie 0042-4-10, 
jednostka ew. 143402_1 - Marki,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
na rzecz Gminy Miasta Marki w całości:

ew. nr: −	 71, 152/4, 152/5, 152/6, 152/13, 152/14, 152/15, 
152/16, 152/17, 152/18, 197/2 w obrębie 0042-4-10, jednostka 
ew. 143402_1 - Marki,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy •	
Miasta Marki, niepodlegające przejęciu (tłustym drukiem – nu-
mery działek w projektowanym pasie drogowym, w nawiasach 
- numery działek po podziale):

ew. nr: 15 (−	 15/1, 15/2), 17/4, 124/16, 214/3, 288 w obrębie 
0042-4-10, jednostka ew. 143402_1 – Marki.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbrojenia 
terenu, innych dróg publicznych, urządzeń wodnych lub urządzeń 
melioracji wodnych szczegółowych niewchodzące w skład pro-
jektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery działek 
przeznaczone pod budowę lub przebudowę sieci uzbrojenia terenu, 
innych dróg publicznych, urządzeń wodnych lub urządzeń melio-
racji wodnych szczegółowych, w  nawiasach – numery działek po 
podziale):

ew. nr: 14/2 (14/3, −	 14/4), 15 (15/1, 15/2), 17/1, 17/3, 56 (56/1, 
56/2), 57 (57/1, 57/2), 63/1, 66/1, 67/1, 67/4, 69, 70, 72 (72/1, 
72/2), 75/1, 118 (118/1, 118/2), 119, 122, 123/3, 123/4, 124/3, 
124/15, 125, 127 (127/4, 127/5), 128 (128/1, 128/2), 129/2, 
131/3, 131/4, 133 (133/1, 133/2), 134 (134/1, 134/2), 136 
(136/1, 136/2), 137, 138/4, 139/2, 140/1, 142 (142/1, 142/2), 
144, 145/1, 146/2, 147/2, 149, 150/1, 151/1, 152/1, 152/8, 
152/12 (152/22, 152/23), 153, 154, 155, 156, 160, 161, 162, 
163/1, 163/2, 165, 167, 169, 171 (171/7, 171/8), 173 (173/1, 
173/2), 174 (174/1, 174/2), 175/1, 179, 181 (181/1, 181/2), 
186 (186/1, 186/2), 187/5 (187/9, 187/10), 189 (189/1, 189/2), 
190 (190/1, 190/2), 191 (191/1, 191/2), 192/1 (192/3, 192/4), 
193 (193/1, 193/2), 194 (194/1, 194/2), 196/1 (196/5, 196/6), 
196/2 (196/7, 196/8), 197/1 (197/3, 197/4), 201/1 (201/3, 
201/4), 201/2 (201/5, 201/6), 202/2 (202/3, 202/4), 203/3, 
204/1 (204/3, 204/4), 205, 206, 207 (207/1, 207/2), 208 (208/1, 
208/2), 209 (209/1, 209/2), 210, 211/1 (211/41, 211/42), 213/1 
(213/6, 213/7), 213/3 (213/8, 213/9), 213/4, 214/1 (214/4, 
214/5), 215 (215/1, 215/2), 216 (216/1, 216/2), 217/1 (217/11, 
217/12), 217/4 (217/13, 217/14), 218/1 (218/5, 218/6), 218/4 
(218/7, 218/8), 219 (219/1, 219/2), 221 (221/1, 221/2), 222/1 
(222/5, 222/6), 222/3 (222/7, 222/8), 223 (223/1, 223/2), 225 
(225/1, 225/2), 226/1 (226/3, 226/4), 226/2 (226/5, 226/6), 227 
(227/1, 227/2), 228, 235 (235/1, 235/2), 271, 277 w obrębie 
0042-4-10, jednostka ew. 143402_1 – Marki.

Działka, na której przewidziano rozbiórkę obiektów budowla-
nych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, niewchodząca  
w skład projektowanego pasa drogowego: 

ew. nr: −	 152/1 w obrębie 0042-4-10, jednostka ew. 143402_1 
– Marki.

Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody Mazowieckiego za 
pośrednictwem organu wydającego decyzję - Starosty Wołomiń-
skiego, 05-200 Wołomin, ul. Prądzyńskiego 3, w terminie 14 dni od 
dnia uznania obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49  ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjne-
go (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 106 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16.

W 2019 roku pracownicy Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej UM Marki doko-
nali ponad 60 niezapowiedzianych kontroli nieruchomości pod względem podejrzenia spalania 
odpadów w instalacjach grzewczych budynków.

Kontrole kotłów  
grzewczych w Markach

Dotychczas stwierdzono sześć 
nieruchomości, gdzie wykorzystywa-
nym paliwem były odpady (głównie 
meblowe, lakierowane drewno, płyty 
wiórowe, ramy okienne itp.). W tych 
przypadkach skierowano wnioski o 
ukaranie na policję.

Spalane w kotłach grzewczych 
śmieci stanowią źródło wielu zagro-
żeń, gdyż razem z duszącym dymem 
i drażniącym zapachem ulatują w 
powietrze setki związków organicz-
nych. Kiedy w spalanych odpadach 
znajdują się przedmioty wykonane  
z tworzyw sztucznych, szkodliwość 
powstających związków znacznie 
wzrasta.

Źródłem zanieczyszczenia po-
wietrza jest także spalanie zdawałoby 
się tak „niewinnych” odpadów jak 
wyroby  z drewna np. stare okna, 
stare meble, płyty wiórowe, płyty osb, 
drewno laminowane itp. Jednakże i 
w tym przypadku wydzielają się do 
powietrza trujące substancje z che-
micznych środków, które używane 
są do impregnacji, laminowania i 
malowania tego rodzaju wyrobów.

Główną przyczyną zanieczysz-
czenia powietrza  w Polsce jest "niska 
emisja", czyli spaliny pochodzące  z 
kotłów i pieców na paliwa stałe w 
gospodarstwach domowych. Sytuację 

dodatkowo pogarsza spalanie złej 
jakości węgla w urządzeniach nie 
spełniających żadnych norm emisji 
spalin. Emisja zanieczyszczeń po-
wietrza w Polsce wynika  w głównej 

mierze z ogrzewania domów za 
pomocą węgla i innych paliw stałych, 
często w piecach nie spełniających 
żadnych standardów emisyjnych. 

Źródło: UM Marki

Główną przyczyną zanieczyszczenia powietrza jest "niska emisja", czyli spaliny z kotłów i pieców na paliwa stałe w domach
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– Jakie formy finansowania może 
wybrać klient decydując się na 
zakup samochodu używanego  
i czym się one różnią?
– Dysponujemy pełnym wachla-
rzem dostępnych na rynku roz-
wiązań finansowych, zaczynając 
od tradycyjnych kredytów, poprzez 
leasing konsumencki, na wynaj-
mie długoterminowym kończąc.  
W przypadku kredytów są to Kredyt 
SMARTPLAN, Kredyt Standard  
i Kredyt Standard 50/50. Kredyt 
SMARTPLAN dla samochodów 
używanych z serwisu TOYOTA 
PLUS to nowoczesna oferta łącząca 
niskie raty oraz cykliczną wymiany 
samochodu na kolejny używany lub 
nowy.  Jest to w chwili obecnej naj-
lepsza oferta na używane samochody 
wszystkich marek. Cechą charakte-

rystyczną tej formy finansowania są 
nawet o 40% niższe raty miesięczne  
w stosunku do kredytu standardowe-
go. Wartością dodaną jest też niska 
wpłata własna już od 10% do 50%, 
spłaty  rozłożone na 36 lub 48 miesięcy 
i oprocentowaniem od 6,99%. W tym 
wariancie nabywca  może kupić samo-

chód nie starszy niż pięć lat i wymienić 
go na kolejny co 3-4 lata
Oferowany w salonie Toyota Marki 
Kredyt Standard pozwala na wcze-
śniejszą spłatę bez prowizji i gwa-
rantuje atrakcyjne oprocentowanie 
na poziomie już od 6,99% . Okres 
finansowania wynosi do ośmiu 
lat. Łącznie okres kredytowania  
i eksploatacji auta do 15 lat  
– Zapewne część klientów dys-
ponuje także własnym wkładem 
finansowym
– Oczywiście.  W ofercie dostępny 
jest również Kredyt Standard 50/50 
- wystarczy 50% wartości, aby wyje-
chać sprawdzoną Toyotą z naszego  
salonu. Po roku klient może albo 
spłacić pozostałą kwotę w całości, 
albo rozłożyć ją na raty malejące  
z maksymalnym terminem spłat 

do czterech lat. Oferta jest bardzo 
zindywidualizowana i dostępna za-
równo dla klientów firmowych, jak i 
indywidualnych.  
Każdy z powyższych kredytów można 
spłacić w dowolnym momencie. Ku-
pując auto używane klient ma też za-
gwarantowany system kontroli jakości 

samochodu w programie Toyota PLUS  
i co najmniej dwunastomiesięczną 
ochronę gwarancyjną, w trakcie której 
auto podlega okresowym przeglą-
dom technicznym. Ponadto nabywca 
otrzymuje Certyfikat Ochrony Jakości 
Toyota PLUS
– Oprócz kredytów przyszły użyt-
kownik Toyoty z Marek może 

wybrać także leasing firmowy lub 
leasing konsumencki
- Leasing SMARTPLAN dla przed-
siębiorców ceniących komfort oraz 
bezpieczeństwo, jest połączeniem 
niskich rat z cykliczną wymianą 
samochodu na kolejny używany 
lub nowy. Po zakończeniu umowy 

użytkownik Toyoty z Marek może 
również wykupić samochód po cenie 
rynkowej, która ustalana jest już w 
chwili podpisywania umowy. Klient 
nie musi wnosić własnego wkładu 
na zakup pojazdu – wpłata własna 
wynosi od 0%, a okres finansowania 
do 48 miesięcy. Ta oferta jest dedyko-
wana dla samochodów do 7 lat (wiek 
pojazdu + okres finansowania), a raty 
są niższe niż w przypadku leasingu 
standardowego, ponieważ użytkując 
pojazd płaci się tylko za realną utratę 
wartości. Leasing SMARTPLAN  
pozwala  na zakup samochodu z wyż-
szego segmentu cenowego.
Drugą propozycją  jest leasing ope-
racyjny dedykowany dla firm  w 
ramach którego klient może wy-
brać także starsze Toyoty, do 15 
lat (wiek pojazdu + okres finan-
sowania). Okres leasingu wynosi  
w tym wariancie od 24 do 60 miesięcy, 
natomiast wysokość wpłaty własnej 

mieści się w przedziale od 0% do 
40% Na koniec umowy klient 

wykupuje samochód, który 
użytkował.
– Jakie możliwości le-
asingu ma klient indy-
widualny?
– W ofercie Toyota 
Marki, dostępny jest 
leasing konsumenc-
ki. To oferta skie-
rowana wyłącznie 

do klientów indywidualnych, a jej 
warunki są niemal identyczne jak  w 
przypadku opisanych wyżej umów 
smartplanu dla przedsiębiorstw. 
Klient może z góry określić wysokość 
raty miesięcznej, jaką chce spłacać. 
Umowa zawierana jest na okres co 
najmniej 24 miesięcy. 

– Oferta jest bardzo zindywidualizowana i dostępna za-
równo dla klientów firmowych, jak i indywidualnych. 
Każdy z kredytów można spłacić w dowolnym mo-
mencie. Kupując auto używane klient ma zagwa-
rantowany system kontroli jakości samochodu w 
programie Toyota PLUS i co najmniej dwunasto-
miesięczną ochronę gwarancyjną (...) Nabywca 
otrzymuje też Certyfikat Ochrony Jakości Toyota 
PLUS - mówi Katarzyna Sawa, doradca ds. kredy-
tów i ubezpieczeń w Toyota Marki.

– Gdyby miał Pan polecić klien-
towi zakup Toyoty, zapropono-
wałby Pan samochód nowy czy 
używany?
- Wszystko zależy od potrzeb klienta, 
jednak należy pamiętać, że każdy 
samochód najwięcej traci na warto-
ści w pierwszym roku użytkowania. 
Minimalnie jest to 15%, jednak w za-
leżności od modelu spadek wartości 
może osiągnąć poziom nawet 20% 
licząc od początkowej ceny pojazdu. 
To i tak niewiele w stosunku do 
innych marek obecnych na polskim 
rynku. Toyota postrzegana jest na 
rynku jako samochód bezawaryjny, 
niezawodny i wysoko ceniona przez 
klientów. Bezawaryjność gwaran-
tuje też serwis, cykliczne przeglądy 
pozwalają utrzymać pojazd w bar-
dzo dobrym stanie technicznym.  
Sprzedając samochód używany po 
gwarancji fabrycznej, dajemy roczną 
gwarancję serwisową Toyota Marki. 
W ramach gwarancji na silnik, 
podzespoły i elektronikę zapew-
niamy klientowi bezpieczeństwo 
użytkowania i przede wszystkim 
spokój. Dużym uznaniem naszych 
klientów cieszy się program Cygan 
Assistance – dzwoniąc pod numer 
601-68-68-68 klient może o każdej 
porze dnia i nocy zamówić pomoc 
drogową. Jeżeli naprawa jest wyko-
nywana w naszym salonie, to do 50 
km holowanie jest bezpłatne. 
–  Jak jest przewaga samochodu 
używanego nad nowym?
- Mamy w ofercie Toyota Marki tylko 
samochody zakupione na terytorium 
Polski, serwisowane w autoryzowa-
nych stacjach, legitymujące się pew-
ną historią pod względem szkodo-
wości i przebiegu. Ponadto wszystkie 
samochody przed wystawieniem do 
sprzedaży poddawane są szczegó-
łowej kontroli stanu technicznego 
przez ludzi odpowied-
nio przeszkolonych  
w Akademii Toyoty 
(dział szkoleniowy). 
Sprawdzamy po-
nad 100 punktów, 
które mają wpływ 
na bezpieczeństwo 
kierowcy i pasaże-

rów.  Pozwala to mieć pewność, że 
auta są przygotowane do sprzedaży 
nowemu nabywcy.  Jeżeli jednak 
z jakiegoś powodu samochód nie 
spełnia oczekiwań, można go za-
mienić na inny z naszej oferty w 
ciągu 30 dni. Jesteśmy firmą z tra-

dycjami, niedawno obchodziliśmy 
37-lecie istnienia, a wielu z naszych 
klientów kupuje u nas swoje kolejne 
samochody, zarówno prywatne, jak i 
firmowe. Kolejną zaletą jest to, że 
klient nie musi czekać, aż samochód 
trafi do jego garażu. Decydując się 

na samochód używany, klient widzi 
co kupuje. Sami zachęcamy do sko-
rzystania z jazdy próbnej i obejrzenia 
samochodu na podnośniku. 
– Co może zrobić użytkownik, 
aby uniknąć spadku wartości 
pojazdu?

- Kupić samochód roczny używany. 
70%  naszej oferty stanowią właśnie 
takie pojazdy, użytkowane we flocie 
firmowej.  To samochody zadbane, 
sami nimi zarządzamy. Wiemy  
o nich wszystko, u nas są serwiso-
wane. W ofercie pojazdów używa-

nych Toyota Marki, nie ma samo-
chodów z przypadku, kupowanych  
z ogłoszenia. Od klienta prywat-
nego kupujemy tylko samochody 
z udokumentowaną historią. Jeśli 
klient poszukuje nowego pojazdu 
w określonym przedziale cenowym 

to za tę samą kwotę może kupić 
używany samochód z wyższego 
segmentu. Jesteśmy w stanie za-
proponować nabywcy niezawodne, 
sprawdzone samochody w kwocie 
od 14.000 zł. W ofercie Toyota Mar-
ki mamy także premię odkupową 
w wysokości 2000zł w stosunku 
do wartości samochodu zawartej 
w programie Eurotax , czyli bazie 
aktualnych danych rynkowych, 
uwzględniającej wartość samocho-
dów używanych. Można z niej sko-
rzystać kupując kolejne auto, nowe 
lub używane, a stare zostawiając w 
rozliczeniu.   
– W jaki sposób sprawdzany jest 
przebieg pojazdu?
- Historia każdego pojazdu marki 
Toyota jest widoczna dla nas w 
centralnym rejestrze. Widzimy nie 
tylko przebieg, ale też rodzaj naprawy, 
usługi serwisowe, jak wymiana opon 
czy nawet żarówki. Każda bytność  
w serwisie jest w tym systemie 
natychmiast odnotowywana. Dzięki 
temu, możemy z pełną odpowie-
dzialnością poinformować klienta, 
jaka była historia pojazdu.
– Ile samochodów ma aktualnie w 
ofercie Toyota Marki?
- Aktualnie w ofercie mamy około 
500 pojazdów w różnym standar-
dzie i w szerokim przedziale ceno-
wym, począwszy od najpopularniej-
szego miejskiego modelu Toyota 
Yaris, przez Toyotę Auris, Toyotę  
RAV 4 do Land Cruiser 150 włącznie.  
W ofercie posiadamy również auta 
używane premium marki Lexus. W 
Toyota Marki dostępne są także eko-
logiczne, niskoemisyjne  samochody 
hybrydowe z 10-letnią gwarancją na 
źródło napędu. Jeżeli klient decyduje 
się zakupić u nas samochod, może-
my zaproponować kilka systemów 
finansowania zarówno dla firm, jak 
i klientów indywidualnych. Cały 
proces uzyskania finansowania, z 
ubezpieczeniem pojazdu włącznie 
można kompleksowo przeprowa-
dzić w naszym salonie. Klienci 
mogą skorzystać z indywidualnie 
dopasowywanej oferty kredytowej, 
leasingowej, smart planu lub leasin-
gu konsumenckiego. 

Kredyt czy leasing?

Decydując się na zakup samochodu  prywatnego lub firmowego mamy do wyboru różne formy płatności – kredyty, 
leasing firmowy lub konsumencki. W Toyota Marki wszystkie formalności, łącznie z umowami i ubezpieczeniem 
realizowane są na miejscu i z uwzględnieniem indywidualnych oczekiwań klienta.  O tym czym się różnią poszcze-
gólne formy finansowania rozmawiamy z Katarzyną Sawa, doradcą ds. kredytów i ubezpieczeń w Toyota Marki.

Toyota Marki to nie tylko bogata oferta samochodów fabrycznie nowych, ale też ogromny wybór pojazdów 
używanych. O tym, jak wybrać samochód, na co zwrócić uwagę i jak uzyskać finansowanie z Robertem 
Jóśkiem, kierownikiem działu samochodów używanych rozmawia Aleksandra Olczyk

Samochód - nowy  
czy używany?

–  Aktualnie w ofercie mamy około 500 pojazdów w różnym standardzie i w szerokim 
przedziale cenowym (...) W Toyota Marki dostępne są także ekologiczne, niskoemisyjne  

samochody hybrydowe z 10-letnią gwarancją na źródło napędu. Jeżeli klient 
decyduje się zakupić u nas samochod, możemy zaproponować kilka 

systemów finansowania zarówno dla firm, jak i klientów indywidualnych. 
Cały proces uzyskania finansowania, z ubezpieczeniem pojazdu włącznie 
można kompleksowo przeprowadzić  w naszym salonie. – mówi Robert 

Jóśk, kierowniki działu samochodów używanych w Toyota Marki

Toyota zaprojektowała 
swój nowy, ultrakompaktowy 
samochód elektryczny z my-
ślą o osobach starszych, mło-
dych kierowcach i lokalnych 
przedsiębiorcach, którzy na 
co dzień pokonują krótkie 
dystanse. Pojazd ma zasięg 
około 100 km na jednym 
ładowaniu i rozwija prędkość 
60 km/h. Niewielkie wymiary 
i mały promień zawracania to 
kolejne atuty tego auta.

- Postanowiliśmy stwo-
rzyć nowoczesny środek 
transportu. Nasz nowy BEV 
zapewni swobodę poruszania 
się ludziom w różnym wieku 
– powiedział Akihiro Yanaka, 
szef działu rozwoju Toyoty.

- Ultrakompaktowy BEV 
nie tylko daje większą swo-
bodę poruszania się, ale także 
potrzebuje mniej miejsca do 
parkowania, generuje mniej 
hałasu i w ograniczonym 
stopniu wpływa na środowi-

sko – kontynuował Akihiro 
Yanaka.

Debiut ultrakompakto-
wego BEV Toyoty wiąże się 
z nowym modelem bizne-
sowym. Japoński producent 
chce spopularyzować samo-
chody elektryczne na baterie. 
Plan zakłada monitorowanie 
wykorzystania baterii i ich 
wartości na każdym etapie – 
od produkcji aż po recykling. 

Toyota zamierza też wpro-
wadzić rozszerzony program 
leasingu akumulatorów trak-
cyjnych. Polegać on będzie 
na odzyskiwaniu leasingowa-
nych baterii samochodowych  
i ich ponownym wykorzy-
staniu na różne sposoby.  
W samochodach oferowa-
nych na rynku wtórnym pla-
nuje się je wykorzystywać 
jako części zamienne.w in-
stalacjach stacjonarnych – do 
magazynowania energii.

czas na napęd elektryczny

 Toyota zaprojektowała ultrakompaktowy  
samochód elektryczny dla osób starszych, młodych kierowców i lokalnych przedsiębiorców, 

którzy na co dzień pokonują krótkie dystanse.  

W ramach Targów Motoryzacyjnych w Tokio 2019 
zorganizowana zostanie specjalna wystawa Futu-
re Expo. Toyota zaprezentuje na niej produkcyjną 
wersję nowego, ultrakompaktowego samochodu 
elektrycznego (BEV). Na japońskim rynku pojazd 
ten pojawi się w 2020 roku.

Ultrakompaktowy 
samochód  
elektryczny Toyoty 

W TOYOTA MARKI
do końca listopada

10%  
ZNIŻKI
na wszystkie  
samochody  
używane  
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codziennie nowe informacje

– Nieco ponad miesiąc temu 
zorganizował Pan konferencję 
naukową poświęconą poszano-
waniu wody. Co Pana skłoniło do 
organizacji takiego wydarzenia?
– Woda jest naszym wspólnym do-
brem, które należy szanować i odpo-
wiednio z niej korzystać. Chciałbym, 
abyśmy sobie z tego wszyscy zdawali 
sprawę, że woda, którą pobieramy z 
głębi ziemi nie jest naszą prywatną 
własnością i to bez względu na to, 
czy pobierana jest z prywatnego 
ujęcia czy z publicznego, w naszym 
przypadku ze stacji uzdatniania 
wody. Jest to woda, która płynie w 
przyrodzie i jest to dobro, które 
powinniśmy szanować.
– Oddany do użytku obiekt nie 
jest budynkiem typowym. Zasto-
sowaliście zarówno w samym 
budynku jak też przy przesyłach 
czy pomiarowaniu wiele nowo-
czesnych rozwiązań. Od czego 
zaczęły się innowacje w prowa-
dzonej przez Pana spółce?
– Mam przyjemność współpraco-
wać z grupą fantastycznych ludzi 
mających otwarte głowy, którzy 
szukają nowoczesnych rozwiązań. 
Wpadliśmy, kilka lat temu na po-
mysł, aby przy nowo otwartej stacji 
uzdatniania wody, którą oddaliśmy 
do użytku w 2017 roku,  zbudować 
wreszcie siedzibę dla przedsię-
biorstwa, ale wykorzystać do tego 
środki zewnętrzne, unijne, aby ten 
budynek był jak najbardziej przy-
jazny środowisku, jak najbardziej 
energooszczędny i jak najtańszy w 
użytkowaniu.
– Wówczas siedziba spółki mie-
ściła się w dość trudnych warun-
kach, później w pomieszczeniach 
wynajmowanych…
- Tak było, ale od ponad dwóch 
miesięcy mieścimy się we 
własnym obiekcie przy 
ulicy Hubalczyków 1 
na terenie Drew-
nicy. Wracając 
do pytania o 
zastosowane 
nowe techno-
logie – budy-
nek pasywny, 

energooszczędny w stosunku do 
budynku referencyjnego (tradycyj-
nego) oszczędzający rocznie ponad 
60 ton CO2, który nie zostanie 
wyemitowany do atmosfery. Inno-
wacją w tym budynku jest to, że jest 
on ogrzewany i chłodzony z wody, 
którą produkujemy dla naszych 
mieszkańców. Woda niesie w sobie 
gigantyczne ilości energii. Stosując 
pompę dolnego zasilania odzysku-
jemy z tej wody część energii, którą 

wykorzystujemy do podgrzewania  i 
chłodzenia tego budynku.
– Tak więc do pracy nad wy-
tworzeniem energii zaprzężone 
zostały nie tylko panele foto 
woltaiczne ale również inne 
technologie?

– Dokładnie tak. I głównym narzę-
dziem do produkcji energii jest u 
nas woda, którą sprzedajemy miesz-
kańcom. Przy okazji sprzedawania 
wody mieszkańcom, na jednym 
ze źródeł, którymi doprowadzana 
jest woda zastosowaliśmy pompę 
dolnego zasilania na uzdatnionej 
już wodzie i stąd uzyskujemy ciepło 
do ogrzania lub chłodzenia całego 
budynku. Zainstalowane zostały 
trójstopniowe wymienniki dzięki 

którym zostaje uzyskane ciepło. Tak 
w skrócie mówiąc – jest to lodówka 
ale działająca w odwrotną stronę.
– Słuchając Pana podczas pre-
zentacji czułam się jakbym oglą-
dała film science Fiction…
– Na dachu panele, na ścianach foto 
voltanika przed budynkiem stacja 
ładowania samochodów elektrycz-
nych, do której nie dołożylismy jako 
spółka ani zlotówki bowiem zbudo-
wała ją Spółka PGE Nowa Energia.
– Ktoś ma takie samochody w 
Ząbkach, przyjeżdża je tu nała-
dować?
– Już pojawiają się pierwsi klienci bo 
ta nasza stacja pojawiła się na spe-
cjalnej mapie interaktywnej, gdzie 
zamieszczane są stacje ładowania. 

W załozeniu jest to jednak stacja dla 
mieszkańców, którzy przyjeżdżają w 
ciągu dnia załatwiać sprawy w naszej 
spółce i na razie jest czynna w go-
dzinach urzędowania biura. Drugą 
– podobną, chcemy wybudować w 
centrum Ząbek i ona będzie czynna 
24 godziny na dobę.
– Czy jest to jedyna w okolicy tego 
rodzaju stacja?
– Z tego co wiem to w Ząbkach jak 
na razie jest jedyna taka stacja.

–  A w powiecie?
– Dokładnie to nie wiem – trzeba 
by sprawdzić na mapie. Ale wiem, 
ze jest w Zielonce, jest w Markach, 
pewnie jest już trochę takich miejsc.
– Czyli nie jesteście pierwsi ani 
jedyni?
– No nie, pierwsi nie jesteśmy, ale w 
czołówce się znajdujemy.
– Ale jeżeli chodzi o sposób 
pomiarowania poboru wody to 
chyba będziecie pionierami?
– Tak, pani redaktor – większość 
tego rodzaju pomiarów w gfminach 
dokonywana jest przez inkasentów.

Pełny zapis rozmowy  
w wersji wideo znajdziecie  

na www.zyciepw.pl w programie 
GOŚĆ ŻYCIA  

– Mam przyjemność współpracować z grupą 
fantastycznych ludzi mających otwarte głowy, którzy 

szukają nowoczesnych rozwiązań. Wpadliśmy, kilka 
lat temu na pomysł, aby przy nowo otwartej stacji 

uzdatniania wody, którą oddaliśmy do użytku w 2017 
roku,  zbudować wreszcie siedzibę dla przedsiębiorstwa, 
ale wykorzystać do tego środki zewnętrzne, unijne, aby 

ten budynek był jak najbardziej przyjazny środowisku, 
jak najbardziej energooszczędny i jak najtańszy w 
użytkowaniu – mówi Janusz Tomasz Czarnogórski  

Ząbkowskie PWiK stawia 
na najnowsze technologie  

O nowych technologiach i ich zastosowaniu w nowym budynku biurowym ząbkowskiego 
PWiK oraz o poszanowaniu wody z Januszem Tomaszem Czarnogórskim, prezesem Przed-
siębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach, rozmawia Teresa Urbanowska.

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o 
szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w za-
kresie dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474, ze zm.) oraz 
art. 49 ustawy z  dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Wójta Gminy Klembów, reprezen-
towanego przez pełnomocnika Pana Pawła Dziedzickiego, 
z dnia 14 maja 2019 r., złożony w dniu 16 maja 2019 r., uzu-
pełniony pismem z dnia 11 października 2019 r., złożonym 
w dniu 15 października 2019 r., postępowania administra-
cyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.24.2019 o wydanie 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pod 
nazwą: „Budowa ciągu dróg gminnych ul Diamentowej 
o dł. L=394,45 m oraz ul. bez nazwy o dł. L=227,60 m  
w miejscowości Rasztów”, gmina Klembów.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
w części (tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na 
rzecz Gminy Klembów, w nawiasach – numery działek po po-
dziale):

ew. nr: 5/22 (−	 5/26, 5/27, 5/28), 5/19 (5/23, 5/24, 5/25), 4 (4/1, 
4/2), 61/4 (61/7, 61/8), 61/5 (61/9, 61/10), 62 (62/1, 62/2), 
14/1 (14/18, 14/19), 14/10 (14/20, 14/21), 14/12 (14/22, 14/23, 
14/24), 15 (15/1, 15/2), 17/1 (17/3, 17/4), 14/4 (14/25, 14/26) w  
obrębie 0017-RSP Rasztów, jednostka ew. 143407_2 - Klem-
bów,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
na rzecz Gminy Klembów w całości:

ew. nr: −	 5/18, 61/2 w obrębie 0017-RSP Rasztów, jednostka ew. 
143407_2 - Klembów,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy •	
Klembów niepodlegające przejęciu:

ew. nr: −	 14/11 w obrębie 0017-RSP Rasztów, jednostka ew. 
143407_2 – Klembów.

Działka przeznaczona pod budowę lub przebudowę: innych dróg 
publicznych oraz urządzeń wodnych lub urządzeń melioracji wod-
nych szczegółowych, niewchodząca w skład projektowanego pasa 
drogowego:

ew. nr: −	 3 w obrębie 0017-RSP Rasztów, jednostka ew. 
143407_2 – Klembów.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 106 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16, gdzie można również zgłosić ewentu-
alne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks po-
stępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.) 
doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia pu-
blicznego ogłoszenia.

 

W związku z dynamicznym rozwojem Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
w Kobyłce poszukujemy osoby na stanowisko 

Odczytywacz Wodomierzy 
Miejsce pracy: mazowieckie / Kobyłka 

 Opis stanowiska 

 Dokonywanie odczytów z wodomierzy m.in. za pomocą urządzenia radiowego, odczytów 
bezpośrednich u klientów. 

 Sprawdzanie szczelności armatury, plomby doprowadzającej wodę do wodomierzy u 
odbiorców indywidualnych i przemysłowych. 

 Doręczanie klientom faktur za usługi wodociągowe i kanalizacyjne oraz wezwań do zapłaty. 
 Obsługa klienta w zakresie bieżącej informacji dotyczącej podstawowych przepisów z zakresu 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 
 Bieżąca analiza zużycia wody kontrahenta. 
 Bieżąca kontrola dokonywanych odcięć dostawy wody u odbiorców. 

Wymagania 

 Wykształcenie min. zasadnicze zawodowe, pożądane średnie 
 Doświadczenie zawodowe: 2 lata. 
 Wysoka kultura osobista. 
 Prawo jazdy kat. B. 
 Dyspozycyjność. 
 Odpowiedzialność, dokładność, samodzielność, komunikatywność. 

Oferujemy 

 Zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę. 
 Pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie. 
 Konkurencyjne wynagrodzenie. 

Osoby zainteresowane prosimy o przesłanie CV na adres: 

praca@pgk-kobylka.pl lub listownie na adres ul. Stanisława Moniuszki 2A, 05-230 Kobyłka. 

 

Prosimy o dopisanie klauzuli: Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb 
niezbędnych w procesie rekrutacji. 

 

W związku z dynamicznym rozwojem Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
w Kobyłce poszukujemy osoby na stanowisko 

Pracownik Działu Obsługi Klienta 
Miejsce pracy: mazowieckie / Kobyłka 

 Opis stanowiska 

 Bezpośrednia oraz telefoniczna obsługa klienta. 
 Prowadzenie korespondencji oraz przyjmowanie wniosków, zgłoszeń i zleceń na wykonywane 

przez Spółkę usługi związane z eksploatacją sieci wodk-kan. 
 Zawieranie umów o dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 
 Bieżąca analiza rozrachunków z odbiorcami z tytułu dostaw wody i odprowadzania ścieków. 
 Prowadzenie ewidencji wodomierzy oraz przygotowywanie formalności związanych z 

ekspertyzą wodomierzy. 
 Nadzór nad dokonywaniem odczytów wodomierzy zgodnie z przyjętym harmonogramem 

odczytów. 
 Wystawianie faktur. 
 Przygotowywanie zestawień i raportów związanych z produkcją i sprzedażą. 
 Wyliczanie rocznej opłaty środowiskowej. 
 Aktualizacja informacji na stronie internetowej (informacje o przerwach związanych z 

dostawą wody, aktualne badania wody itp.). 
 Przyjmowanie zgłoszeń dotyczących reklamacji jakości wody oraz skarg na działalność Spółki. 

Wymagania 

 Wykształcenie minimum średnie. 
 Umiejętność obsługi pakietu MS Office. 
 Komunikatywność. 
 Umiejętność pracy pod presją czasu. 
 Umiejętność pracy w zespole. 
 Mile widziana znajomość języka angielskiego. 

Oferujemy 

 Zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę. 
 Pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie. 
 Konkurencyjne wynagrodzenie. 
 Kursy oraz szkolenia zawodowe 

 

 

W związku z dynamicznym rozwojem Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
w Kobyłce poszukujemy osoby na stanowisko 

Inspektor ds. Technicznych 
Miejsce pracy: mazowieckie / Kobyłka 

Opis stanowiska 

 Opracowywanie i wydawanie dokumentacji związanej z projektowaniem i budową sieci oraz 
przyłączy wod-kan. 

 Opracowywanie wycen budowy przyłączy wod-kan. 
 Przygotowywanie umów na wykonanie projektu i na budowę przyłączy oraz sieci wod-kan. 
 Uzyskiwanie uzgodnień niezbędnych do realizacji projektów i budowy przyłączy oraz sieci 

wod-kan. 
 Udział w odbiorach końcowych budowy infrastruktury wod-kan. 
 Przygotowanie i/lub weryfikacja dokumentacji powykonawczej. 
 Rozliczanie końcowe wybudowanych przyłączy i sieci wod-kan wraz z wystawianiem faktur. 
 Przygotowywanie harmonogramów rzeczowo-finansowych inwestycji. 
 Sporządzanie dokumentacji bieżącej i sprawozdawczej dotyczącej eksploatacji sieci wod-kan. 
 Bezpośredni i telefoniczny kontakt z interesantami w sprawach technicznych. 
 Przeprowadzanie corocznej inwentaryzacji infrastruktury wod-kan. 
 Tworzenie harmonogramów budowy przyłączy. 

Wymagania 

 Wykształcenie średnie techniczne (mile widziane w trakcie studiów: inżynieria środowiska, 
budownictwo lub pokrewne). 

 Prawo jazdy kat. B. 
 Bardzo dobra znajomość obsługi komputera. 
 Pełna dyspozycyjność. 
 Umiejętność pracy w zespole, sumienność. 

Oferujemy 

 Zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę. 
 Pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie. 
 Konkurencyjne wynagrodzenie. 
 Kursy oraz szkolenia zawodowe. 

Osoby zainteresowane prosimy o przesłanie CV na adres: 

praca@pgk-kobylka.pl lub listownie na adres ul. Stanisława Moniuszki 2A, 05-230 Kobyłka. Osoby zainteresowane prosimy o przesłanie CV na adres: 

praca@pgk-kobylka.pl lub listownie na adres ul. Stanisława Moniuszki 2A, 05-230 Kobyłka. 

Prosimy o dopisanie klauzuli: Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb 
niezbędnych w procesie rekrutacji. 

Prosimy o dopisanie klauzuli: Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb 
niezbędnych w procesie rekrutacji. 

 

W związku z dynamicznym rozwojem Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
w Kobyłce poszukujemy osoby na stanowisko 

Odczytywacz Wodomierzy 
Miejsce pracy: mazowieckie / Kobyłka 

 Opis stanowiska 

 Dokonywanie odczytów z wodomierzy m.in. za pomocą urządzenia radiowego, odczytów 
bezpośrednich u klientów. 

 Sprawdzanie szczelności armatury, plomby doprowadzającej wodę do wodomierzy u 
odbiorców indywidualnych i przemysłowych. 

 Doręczanie klientom faktur za usługi wodociągowe i kanalizacyjne oraz wezwań do zapłaty. 
 Obsługa klienta w zakresie bieżącej informacji dotyczącej podstawowych przepisów z zakresu 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 
 Bieżąca analiza zużycia wody kontrahenta. 
 Bieżąca kontrola dokonywanych odcięć dostawy wody u odbiorców. 

Wymagania 

 Wykształcenie min. zasadnicze zawodowe, pożądane średnie 
 Doświadczenie zawodowe: 2 lata. 
 Wysoka kultura osobista. 
 Prawo jazdy kat. B. 
 Dyspozycyjność. 
 Odpowiedzialność, dokładność, samodzielność, komunikatywność. 

Oferujemy 

 Zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę. 
 Pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie. 
 Konkurencyjne wynagrodzenie. 

Osoby zainteresowane prosimy o przesłanie CV na adres: 

praca@pgk-kobylka.pl lub listownie na adres ul. Stanisława Moniuszki 2A, 05-230 Kobyłka. 

 

Prosimy o dopisanie klauzuli: Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb 
niezbędnych w procesie rekrutacji. 


